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Sretno u novoj!

Ove godine bilo je manje požara otvorenog 
prostora, ali su zato “eksplodirale” tehničke 
intervencije. Bilo ih je gotovo 60 posto više 

nego lani. To nam je upozorenje na sve izraženije 
klimatske promjene i možda posljednji apel da 
nešto učinimo, globalno.

U Obučnome centru Šapjane održana je zajednič-
ka vježba svih operativnih snaga iz sustava civilne 
zaštite Primorsko-goranske županije. Bilo je oko 
130 sudionika koji su pokazali zavidno znanje, 
međusobnu usklađenost i koordinaciju.

U Šapjanama su i dodijeljene diplome polazni-
cima Državne vatrogasne škole, a održano je i 
nekoliko zanimljivih obuka, među njima i među-
narodna obuka za instruktore iz područja gašenja 
požara u zatvorenom prostoru.

Nakon tri godine intenzivnog rada, završio je EU 
projekt SixthSence, u kojemu je sudjelovao i JVP 
Grada Rijeke. Projekt je dobio najviše ocjene, a 
iznjedrio je dosad najnapredniji sustav za poveća-
nje sigurnosti pripadnika žurnih službi.

Vatrogasna zajednica PGŽ-a u Rijeci je organizi-
rala četvrto stručno savjetovanje, ovoga puta s 
temom “Sigurnost vatrogasaca u operativnom 
djelovanju”.

DVD Crikvenica proslavio je 110 godina uspješno-
ga rada, a DVD Škrljevo 45. obljetnicu. U Zagrebu 
je pak obilježena 30. obljetnica nastupa hrvatskih 
vatrogasaca na Međunarodnom vatrogasnom 
natjecanju u Berlinu, prvi put pod hrvatskom 
zastavom. U hrvatskoj reprezentaciji bio je i JVP 
Grada Rijeke.

Povijest vatrogasnog doma u Opatiji zaintrigirala 
je CTIF. Austrijski vatrogasni povjesničar Christi-
an Karl Fastl, uz potporu opatijskih vatrogasaca, 
istražuje njegovu bogatu povijest, a svoj  stručni 
rad prezentirat će na CTIF-ovoj međunarodnoj 
Konferenciji povjesničara vatrogastva.

Na izmaku još jedne uspješne i dobro odrađene 
godine vatrogasci VZPGŽ-a mogu biti zadovoljni 
i ponosni. Još su jednom potvrdili da su stožerna 
snaga sustava civilne zaštite i da je povjerenje 
građana u njih s pravom veliko. Neka tako bude i 
u novoj godini, uz najljepše želje svima!  
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Rezime godine

Godinu obilježio rekordan broj 
tehničkih intervencija

Operativne snage spremno dočekuju špicu sezone

M. Šćulac

Ove godine operativne postrojbe Va-
trogasne zajednice PGŽ-a imale su 
znatno manje požara otvorenog 

prostora negoli prošle godine, a veseli i po-
datak da su ti požari bili manjih razmjera i s 
manjom materijalnom štetom. S druge pak 
strane,  zabilježen je rekordan broj tehnič-
kih intervencija, kojih je u odnosu na prošlu 
godinu bilo za oko 60 posto više. Te su se 
intervencije uglavnom odnosile na sanaciju 
posljedica ekstremnih vremenskih (ne)prili-
ka, ponajprije u priobalju, ali i u dijelovima 
Gorskoga kotara.

- Klimatske promjene sve su izraženije i di-
rektno utječu na naše aktivnosti. Te se pro-
mjene odnose na dugotrajne suše i visoke 
temperature tijekom ljeta, a sve više i na ekstremne padali-
ne i jake vjetrove. To za posljedicu ima velike poplave i po-
rušena stabla, što dovodi do velikih šteta na infrastrukturi, 
objektima i drugoj imovini građana. Naše operativne sna-
ge imaju pak povećan angažman na otklanjanju posljedica 
takvih ekstremnih vremenskih (ne)prilika, s mnogo ispum-
pavanja vode, raščišćavanja prometnica, uklanjanja poru-
šenih stabala i slomljenih grana,  uklanjanja telefonskih i 
električnih stupova i kablova. Zbog klimatskih promjena, 
ekstremne padaline javljaju se i tijekom ljeta, kao što je to 
bio slučaj ove godine u srpnju i kolovozu, a još jedno veli-
ko nevrijeme s ekstremnim padalinama i vjetrovima bilo je 
u studenom, kada su naše snage ponovno imale pojačan 
obim posla, osobito na području Grobnika, u općini Čavle. 
S druge pak strane, ove godine velikih požara otvorenog 
prostora nismo imali, a istaknuo bih požar u reciklažnom 

dvorištu na Pehlinu, koji su naše snage 
gasile nekoliko dana, ističe Mladen Šćulac, 
županijski vatrogasni zapovjednik.    
Porast tehničkih intervencija u odnosu na 
intervencije povezane s požarima otvore-
nog prostora zahtijeva i prilagodbu vatro-
gasne opreme. - Unatoč svim ekstremima 
koje smo imali ove godine, zadovoljan sam 
činjenicom da su naše snage raspoloživom 
tehnikom uspjele brzo i kvalitetno reagi-
rati, a u svim tim intervencijama samo je 
jedan naš vatrogasac bio ozlijeđen i to na 
Rabu, prilikom rezanja stabla. Ipak, vidljiva 
je potreba za nabavom dodatne opreme, 
prvensteno motornih pila, lanaca, pumpa 
za ispumpavanje vode većeg kapaciteta  i 

drugih alata za saniranje posljedica nevremena, a posebno 
ćemo voditi računa i o zaštitnoj opremi vatrogasaca, zbog 
njihove osobne sigurnosti pri takvim intervencijama, navo-
di Šćulac.    

Vatrogasni toranj u funkciji do 
ljeta
Što se tiče strateških projekata, istaknimo da je u tijeku iz-
gradnja vatrogasnog tornja u Obučnome centru u Šapja-
nama. Svi podzemni radovi su napravljeni i počinje izgrad-
nja nadzemnoga dijela građevine. -  Toranj će imati visinu 
peterokatnice, a konstrukcijski će omogućavati različite ti-
pove vježbi na visokim objektima, što je nama jako važno, 
budući da imamo mnogo takvih objekata, prvenstveno u 
Rijeci. Istodobno, na tom vježbovnom polju obavit će se i 
pripremni infrastrukturni radovi za postavljanje vodovod-

Najviše posla na otklanjanju porušenih stabala

Operativne postrojbe Vatrogasne zajednice PGŽ-a uspješno odgovorile na sve izazove i 
potvrdile status stožerne snage sustava civilne zaštite
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Rezime godine

Velibor Topolovec

U Novom Vinodolskom odr-
žan je jesenski susret potpi-
snika Povelje o prijateljstvu 

i suradnji (tzv. Plavo-zelene koordi-
nacije), koja je prije 26 godina pot-
pisana upravo u Novom Vinodol-
skom. Na susretu su sudjelovale 
sve članice Koordinacije: DVD-ovi 
Kutjevo, Velika, Lobor, Slatina, Vo-
dice, San Marino-Novi Vinodolski i 
VZ Grada Bakra.
Zbog loših vremenskih uvjeta, tra-
dicionalno jesensko druženje odr-
žano je u Domu kulture, no,  vrije-
me nije pokvarilo dobro raspoloženje i prijateljsko ozračje koje iz susreta u susret produbljuju i nadograđuju 
članice Plavo-zelene koordinacije, razmjenjujući iskustva i probleme s kojima se susreću u svojem radu. Njihovo 
nastojanje da zajedničkim snagama ukažu na probleme rezultiralo je usvajanjem vrlo konkretnih i svrsishodnih 
zaključaka, a mnogi od njih ugrađeni su u ključne dokumente hrvatskoga vatrogastva.
U jutarnjim satima u vatrogasnom domu DVD-a San Marino održan je radni sastanak, kojem se odazvao i nov-
ljanski gradonačelnik Tomislav Cvitković. Podnesena su izvješća o aktivnostima u proteklom razdoblju te ra-
spravljena aktualna problematika.
Nakon sastanka održane su i sportske igre, prilagođene prostoru Doma kulture. Iako na ovim susretima rezul-
tati nisu u prvom planu, spomenut ćemo da je ukupni pobjednik bio DVD Vodice.
Nakon Novog, domaćinstvo Koordinacije 2024. godine preuzima DVD Lobor.

ne i kanalizacijske mreže. Ukupna investicija stajat će oko 
300.000 eura, a sufinancirat će se iz naših sredstava i pro-
računa Primorsko-goranske županije. Na tom vježbovnom 
polju u planu je i uređenje plinskog skladišta te prometnice  
do tog vježbovnog polja, u dužini od oko 800 metara, što po-
drazumijeva proširenje postojećeg puta, ublažavanje nagiba 
i asfaltiranje, kao i postavljanje vodovodne i elektroinstalaci-
je te optičkog kabela, pojašnjava Šćulac.

U suradnji s drugim žurnim službama, Vatrogasna zajednica 
PGŽ-a nastavlja s pripremama za još jedan projekt – izgrad-
nju skladišnog prostora za potrebe civilne zaštite PGŽ-a i 
svih drugih žurnih službi. Plan je da se to visokoregalno skla-
dište izgradi uz željezničku prugu jer ta lokacija omogućava 
pristup šleperima, a nakon osposobljavanja pruge i pristup 
željezničkim vagonima. Potrebna dokumentacija za taj pro-
jekt je gotova, a trenutačno se među budućim korisnicima 
dogovara model sufinanciranja.

Zahtjevna, ali uspješno 
odrađena godina
U cjelini gledano, godinu na izmaku županijski vatrogasni 
zapovjednik ocijenio je uspješnom, uz pohvalu svim pripad-
nicima VZPGŽ-a. - Bila je ovo godina pojačanog angažma-
na svih naših snaga. I ove godine, kao što sam već rekao, 
svjedočili smo posljedicama klimatskih promjena koje su 
u posljednjih 10-ak godina sve izraženije. Apostrofirana je 
potreba za nabavom dodatne opreme i o tome ćemo vo-
diti računa. No, isto tako moram reći da je ključnu ulogu u 
svemu imao ljudski faktor, tj. naši vatrogasci koji su zaista 
pokazali zavidan stupanj operativne učinkovitosti, znanja pa 
čak i požrtvovnosti. Na tome im svima zahvaljujem, a budu-
ći da nam se bliže božićno-novogodišnji blagdani, dopustite 
mi da svim našim vatrogascima, njihovim obiteljima, našim 
poslovnim partnerima te svim građanima poželim mirne i 
sretne blagdane, a u novoj godini mnogo poslovnih uspjeha, 
zdravlja i sretnih obiteljskih trenutaka, poručuje Šćulac.

Vatrogasni toranj bit će još jedno moderno vježbovno polje

26 godina Plavo-zelene koordinacije

Okupljanje u Novom Vinodolskom
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Intervencije

Vremenski ekstremi obilježili 
ljeto na Kvarneru

Ekstremne vremenske (ne)prilike, izazvane klimatskim promjenama, više nisu samo 
prijetnja, već sve češća pojavnost. Potvrdilo se to i ovoga ljeta na Kvarneru. U dva 
navrata, u srpnju i početkom kolovoza, obilne padaline praćene jakim vjetrom izazvale 
su pravi kaos na sjevernome Jadranu, ali i u dijelovima Gorskoga kotara. Žurne službe 
imale pune ruke posla, osobito vatrogasci.

Prva obilna kiša u Primorsko-goranskoj županiji pada-
la je od 20. do 22. srpnja. Zbog velikih količina kiše i 
jakog vjetra srušena su mnoga stabla i  telefonski stu-

povi, vjetar je trgao crijepove s krovova kuća, kidao kablove 
na električnoj i telefonskoj mreži, razbijao prozore. Prilikom 
pada stabala ili grana došlo je do oštećenja stambenih i 
poslovnih objekata te automobila, srećom, bez ozlijeđenih 
osoba. U tom razdoblju zabilježena su i tri požara kuća, dva 
u Rijeci, gdje je izgorjela napuštena kuća na Zametu, i jedan 
u Mošćeničkoj Dragi. Najviše intervencija bilo je na području 
Lovrana, Opatije, Preluka, a u Rijeci na području Kantride i 
Zameta. Lomova stabala, ali  u manjem obimu, bilo je i na 
Malom Lošinju, Krku, u Crikvenici i  Novom Vinodolskom.

Posljedice snažnog nevremena u Opatiji

Velike štete i u riječkoj luci Stabla oštetila mnoge kuće

U prvih sedam mjeseci – 2.529 
intervencija
- Od četvrtka na petak, tj. od 20. do 21. srpnja bilo je 25 in-
tervencija, tijekom petka imali smo najviše intervencija, njih 
čak 186, i to u Lovranu, Opatiji, na Preluku, Kantridi i Zametu, 
dok su naše postrojbe u subotu, 22. srpnja, intervenirale 68 
puta. Od 20. srpnja do kraja mjeseca, dakle u 12 dana, naše 
su postrojbe intervenirale ukupno 439 puta, a do 1. kolo-
voza ukupno smo na području naše vatrogasne zajednice 
imali čak 2.529 intervencija. To je znatno iznad uobičajenog 
prosjeka, ističe Mladen Šćulac, županijski vatrogasni zapo-
vjednik, te dodaje: - Pored svih problema koje su građani-
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Intervencije

Na području Klane u 24 sata pala je čak 241 litra kiše po četvor-
nome metru, što je najveća zabilježena količina kiše u jednom 
danu na tom području u posljednjih 70 godina, od kada postoje 
mjerenja. Žurne službe, posebno klanjski vatrogasci, promptno 
su reagirale pa su veće štete spriječene, a poplavilo je nekoliko 
podrumskih i prizemnih prostora.

ma i žurnim službama stvorili ekstremni vremenski uvjeti, u 
subotu, 29. srpnja, u 19:34 dogodio se i potres na području 
Ilirske Bistrice i Klane, jačine 4,2 prema Richteru. U župa-
nijskom vatrogasnom operativnom centru (ŽVOC) Rijeka za-
primiljeno je mnogo upita o potresu, ali nije bilo zahtjeva za 
izlazak vatrogasnih postrojbi na teren, navodi Šćulac.
Ni početak kolovoza nije bio ništa bolji. Novo nevrijeme, 
praćeno jakom kišom i vjetrom, ponovno je zahvatilo Kvar-
ner. Obilne padaline izazvale su poplavljivanje ulica u Rijeci, 
Crikvenici, Opatiji i na Krku. Na otoku Rabu, kod trgovač-
kog centra Plodine, došlo je do urušavanje zemljišta pa su 
pripadnici DVD-a Rab evakuirali zaposlene i stanare čije se 
kuće nalaze iznad klizišta.Vatrogasne postrojbe diljem žu-
panije bile su u punom angažmanu te su na terenu sanirale 
štete od poplava, uklanjale srušena stabla, telefonske stu-
pove, pokidane telefonske i električne kablove,  kontejnere 
za smeće te ispumpavale poplavljene prostore.

Na liburnijskome području više 
od 150 intervencija
Pune ruke posla imali su i vatrogasci na liburnijskome po-
dručju. Od 21. do 23. srpnja na otklanjanju posljedica oluj-
nog nevremena JVP Opatija imao je 60 intervencija. Tome 
treba pridodati i intervencije koje su se odnosile na dojave 
građana koje je nevrijeme zateklo na prometnicama pa su 
zatražili pomoć vatrogasaca. Zbog velikog obima posla (u 
kratkom vremenu VOC Opatija zaprimio je više od 100 pozi-
va), pristupilo se trijaži događaja te su ekipe na terenu obav-
ljale zadatke prema prioritetu – najprije se pristupilo spaša-
vanju ljudi i imovine, a potom raščišćavanju glavnih promet-

Slatina pod vodom

U nevremenu oštećeno 21 vozilo

U Klani - novi kišni rekord!

 Klanjske prometnice pretvorene u rijeke

Klanjski junaci
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nica radi normalizacije prometa. Na terenu su bili i sezonski 
vatrogasci PVZ-a Liburnije te ostali pripadnici liburnijskih 
DVD-ova. Dana 30. srpnja bile su 23 intervencije, a u razdo-
blju od 4. do 7. kolovoza njih 65, od čega je 55 bilo direktno 
vezano za olujno nevrijeme. Najviše je intervencija, njih če-
trdesetak, bilo u samoj Opatiji.  Vatrogasci su ispumpavali 
vodu iz podruma i stanova, uklanjali porušena stabla. Zbog 
poplavljenih prometnica dolazilo je do zastoja u prometu 
te su se stvarale dugačke kolone vozila. U središtu Opatije, 
na Slatini, voda je poplavila prometnicu pa je promet preu-
smjeravan na gornju, tzv. Novu cestu, koja je tijekom ljeta, i 
u normalnim uvjetima, vrlo opterećena.

Problemi i u Gorskome kotaru
Nevrijeme nije poštedilo ni Gorski kotar, a najveće probleme 
izazvalo je na čabarskome području. Zbog zamućenja izvo-
rišta, građani su dobili preporuku o prokuhavanju vode za 

Loparski vatrogasci u akciji 
spašavanja na moru -  

putnici s nasukanog broda 
uspješno prebačeni na kopno

Unatoč jakom vjetru i visokim valovima, svih 38 putnika spašeno je, a turistički brod je 
izvučen s hridi i otegljen do luke Lopar. U junačkom podvigu loparskim je vatrogascima 
pomogao remorker “Sveti Vid”.

piće, kao i na liburnijskome području, a problem su stvarali 
i mnogobrojni odroni uz cestu. Neke prometnice bile su pri-
vremeno zatvorene za promet, poput one Čabar – Plešce, 
kao i cesta između graničnog prijelaza Prezid i mjesta Pre-
zid. Obilne kiše izazvale su i izlijevanje rijeke Čabranke, a 
nanosi velikih količina drvne građe i trupaca u jednom su 
trenutku doveli u pitanje i sigurnost brane u centru Čabra, 
ali je požrtvovnošću pripadnika interventnih službi i građa-
na brana sačuvana.

Posljedice nevremena otklanjalo 
gotovo 2.200 vatrogasaca
- Na svim ovim intervencijama sudjelovali su vatrogasci 
JVP-a Rijeka, dobrovoljne vatrogasne postrojbe iz riječkog 
prstena, JVP Opatija i dobrovoljci Liburnije, JVP Krk i krčki 
DVD-ovi, JVP Delnice i dobrovoljne vatrogasne postrojbe 
Gorskoga kotara, JVP Mali Lošinj, DVD Lošinj i DVD Cres te 
JVP Crikvenica i DVD-ovi s područja Crikvenice, Bribira i No-
vog Vinodolskog. Na obavljanju ovih intervencija ukupno je 
sudjelovalo 2.195 vatrogasaca sa 702 vatrogasna vozila, a 
valja naglasiti da su vatrogasne postrojbe, nakon završetka 
intervencija koje su se odnosile na otklanjanje posljedica 
nevremena, prelazile i na druge intervencije, tako da je zai-
sta bilo mnogo posla. I ovoga puta naši su vatrogasci odra-
dili dobar posao, reagirali su brzo i učinkovito, učinili su sve 
što su mogli u najkraćem mogućem roku i to sa zadovolj-
stvom naglašavam, ističe Šćulac.
Iako su sve žurne službe odradile “lavovski” posao, nevrije-
me koje je usred ljeta u dva navrata “potopilo” Kvarner pro-
uzročilo je znatnu materijalnu štetu, najviše na zgradama i 
automobilima.   
 

Štete i na opatijskom groblju

Potkraj rujna na moru ispred Lopara odvijala se pra-
va drama. Tog ponedjeljka, 25. rujna, oko 9.30 došlo 
je do nasukavanja turističkoga broda “Olmisium” na 

hrid Vela Sika kod Lopara, na otoku Rabu. Havariji su ku-
movali izrazito loši vremenski uvjeti - jaka bura i uzburkano 
more.

Odmah po zaprimanju dojave, loparski vatrogasci pohita-
li su na intervenciju. Unatoč uzburkanom moru, uspjeli su 
doći do broda. Procijenivši situaciju, uzevši u obzir opasnost 
od prevrtanja broda, ali i činjenicu da su na brodu bili ma-
hom stariji putnici koje je nemili događaj jako uznemirio, od-
mah su započeli s njihovom evakuacijom. Zbog ograničenog 
kapaciteta vatrogasnog plovila, mogli su prevoziti do sedam Evakuacija putnika na sigurno
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putnika odjednom, tako da je za evakuaciju svih 38 putnika 
bilo potrebno čak šest vožnji. Nakon spašavanja, svi putnici, 
a radilo se o američkim i belgijskim turistima, prevezeni su u 
vatrogasni dom u Loparu gdje im je pružena okrjepa.
Dok je još trajala evakuacija turista, oko 12.00 sati došlo je 
do pogoršanja vremenskih uvjeta, digla se jaka bura, a vi-
soki valovi i morska prašina onemogućili su siguran pristup 
nasukanom brodu pa je zapovjednik vatrogasne brodice 
Joško Matahlija bio prisiljen napraviti kratku stanku, nakon 
koje je evakuirano i preostalih 13 putnika. Oko 14.00 sati 
po putnike je došao autobus koji ih je prevezao u jedan od 
hotela u gradu Rabu.

Nakon putnika – spašavanje 
broda
Evakuacijom putnika riješen je tek dio problema. Naime, 
uslijed nasukavanja došlo je do prodora brodske sanitarne 
vode u trup broda. U suradnji s članovima posade, vatrogas-
ci su obavili pretragu strojarnice i potpalublja, u kojemu su 
zatekli veće količine vode, kao i u kabinama ispod morske 
razine. Odmah su pristupili ispumpavanju vode vatroga-
snim pumpama. Istodobno, sve baterije za električne bici-
kle, kojih je na brodu bilo podosta i koje su predstavljale 
požarnu opasnost, skinute su s napona i spremljene na si-
gurnije mjesto.
Novi problem izazvala je oseka, koja je izazvala dodatno na-
ginjanje  broda na desni bok pa je postojala opasnost od 
prodora morske vode u brodski trup. Na brod su stoga pri-
stigli vatrogasci s još dvije vatrogasne pumpe za ispumpav-
nje, ali ono, nasreću, ipak nije bilo potrebno.
Oko 17.00 sati u pomoć loparskim vatrogascima stigao je 
remorker “Sveti Vid” iz Rijeke s roniocem koji je utvrdio da 
na trupu broda nema većih oštećenja pa je u 17.30 brod 
odsukan, a oko 19.00 sati i dotegljen u luku Lopar.

Pomogao i remorker

Brod otegljen u luku Lopar

Dobar posao
U ovoj iznimno zahtjevnoj, cjelodnevnoj intervenciji sudjelo-
valo je 10 loparskih vatrogasaca s jednim vatrogasnim plo-
vilom te četiri vatrogasna vozila, koja su cijelo vrijeme bila u 
trajektnoj luci, u pripremi. Akcijom spašavanja koordinirao 
je zapovjednik DVD-a Lopar Stanislav Franelić. - Ova inter-
vencija bila je iznimno zahtjevna, naporna, čak i opasna. 
Nasreću, sve je dobro prošlo, svih 38 putnika i pet člano-
va posade broda je spašeno, a samo jedan naš vatrogasac 
pretrpio je lakšu tjelesnu ozljedu. Naši vatrogasci odradili su 
junački posao i na tome im svima hvala. Veliku zahvalu upu-
ćujemo i posadi remorkera koja nam je pomogla u ovoj ak-
ciji, članovima Gradskoga društva Crvenoga križa Rab, kao i 
našim lokalnim poduzetnicima koji su se pobrinuli za toplu 
okrjepu. Nakon cjelodnevne akcije svi smo bili umorni, ali i 
sretni, ponosni na još jedan uspješan dan i dobro odrađen 
posao, istaknuo je Franelić.   

Turistički brod nasukan na hridi

Spašeni putnici s loparskim vatrogascima
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Veliki požar u reciklažnom 
dvorištu na Pehlinu

 - vatrogasna intervencija 
trajala 85 sati

U reciklažnome dvorištu Komu-
nalnoga društva Čistoća na 
Pehlinu 15. rujna došlo je do 

velikog požara deponiranog otpadnog 
materijala. Požar je uočen nešto iza 
17.00 sati, a nedugo potom prve vatro-
gasne snage JVP-a Grada Rijeke pristi-
gle su na mjesto događaja.

Požar je izbio na jednom velikom 
“brdu” različitog, vrlo zapaljivog otpad-
nog materijala, površine oko 70 puta 
40 metara, visine četiri metra, a u tre-
nutku dolaska riječkih vatrogasaca već 
je bio u razbuktaloj fazi. Plameni jezičci 
dizali su se visoko u zrak, uz gusti, crni 
dim, a požar je zahvatio naslage otpad-
nog materijala i u dubljim slojevima.
Odmah su zatražene dodatne snage u 
ljudstvu i tehnici, osobito autocisterne, 
budući da na reciklažnome dvorištu 
nema hidrantske mreže. Požar je ga-
šen upotrebom srednje tlačne pruge 
i većom količinom “C” mlazova. No, s 
obzirom da se radilo i o podzemnom 
požaru, odmah je bilo jasno da će va-
trogascima biti potrebna i pomoć teš-
ke mehanizacije. U krugu reciklažnoga 
dvorišta bili su grajfer i bager Čistoće, 
ali je trebalo neko vrijeme da se vozači 
riječkoga komunalca vrate na   reciklaž-
no dvorište i uključe u sanaciju požara.

 Kako ističe Dino Škamo, zapovjednik 
smjene u JVP-u Grada Rijeke, sretna 
je okolnost bila činjenica da je goruće 
“brdo” bilo nekoliko metara odvojeno 
od ostalih hrpa sličnog materijala, tako 
da su vatrogasci uspjeli spriječiti šire-
nje vatre. - Kod ovakvog tipa požara ga-
šenje uvijek potraje, zahtijeva pomoć 
mehanizacije te dugotrajnu kontrolu 
i nadzor. Riječ je o velikim naslagama 
raznog gorivog materijala i dubinskom 
požaru. Bez bagera, grajfera, kopanja 
i aktivnog gašenja čitavo vrijeme, nije 
moguće pogasiti takve požare, ističe 
Škamo.

Tri i pol dana na 
intervenciji
Prvi dan požar je gasilo 35 vatrogasaca 
s 13 vozila, a pod kontrolu je stavljen 
u 21.47. Intervencija je potrajala još 
tri dana, tijekom kojih se na požarištu 
smjenjivalo po 13 vatrogasaca, s tri 
vatrogasna vozila. Dogašivanje, rašči-
šćavanje i nadzor požarišta potrajali 
su do 6.31 19. rujna. Na intervenciji na 
Pehlinu vatrogasne snage provele su 
ukupno 85 sati, a pored riječkih profe-
sionalaca, vatru su gasili i dobrovoljci 
iz DVD-ova Čavle, Drenova, Halubjan, 
Kraljevica i Sušak te mehanizacija KD-a 
Čistoća. Požarište je nadzirala policija, 

Vatra zahvatila velike količine gorivog materijala

a obišao ga je i riječki gradonačelnik 
Marko Filipović.
Gust dim, praćen neugodnim mirisom, 
uznemirio je Riječane. Nastavni zavod 
za javno zdravstvo PGŽ-a promtno je 
reagirao te je u nekoliko navrata  pro-
vjeravao kvalitetu zraka na četiri mjer-
ne postaje u blizini. Zabilježeno je tek 
neznatno povećanje onečišćujućih 
tvari u zraku pa je, kao mjera opreza, 
građanima izdana preporuka da izbje-
gavaju boravak na mjestima na kojima 
se osjeti miris paleži.
Uzrok požar je nepoznat, a sretna je 
okolnost da u tom nemilom događaju 
nije bilo ozlijeđenih osoba.

Vatrogasci na terenu neprekidno 85 sati
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Požar stana u Rijeci apostrofirao 
problem protuprovalnih vrata

Prvi dan lipnja riječki su vatro-
gasci bili na intervenciji gašenja 
požara stana prilikom koje su, 

po tko zna koji put, naišli na poteško-
će izazvane protuprovalnim vratima. 
Sigurnosna ulazna vrata, koja vlasnici-
ma stana ulijevaju osjećaj zaštićenosti 
od eventualnih provala, vatrogascima 
zadaju “glavobolju” jer im znatno ote-
žavaju i usporavaju prodor u stan.

Dojava o požaru stana na Zametu, na 
zadnjem katu stambene peterokatnice, 
u JVP Grada Rijeke stigla je u 14:17. Već 
u 14:26 JVP stiže na mjesto intervencije 
sa zapovjednim i navalnim vozilom te 
autoljestvama i autocisternom i uku-
pno 11 vatrogasaca. Gasitelji su zatekli  
požar u razbuktaloj fazi, a već prilikom 
dolaska vidjeli su kako plameni jezičci i 
velike količine gustog dima izbijaju kroz 
prozore stana.

Minute koji mogu 
značiti razliku 
između spašavanja i 
gubitka života
Kako ističe zapovjednik intervencije, 
Boris Kauzlarić, vatrogascima je prio-
ritet bilo izvlačenje osobe iz gorućeg 
stana. - Prema dojavi koju je zaprimio 
naš VOC, znali smo da se u stanu nala-
zi jedna osoba, ali nismo znali o kome 
je riječ, koliko ta osoba ima godina i u 
kakvom je općem stanju. Zato je dio 
vatrogasaca odmah pohitao u zgra-
du i stubištem došao do ulaznih vrata 
stana. Dočekala su nas protuprovalna 
vrata, što nas je usporilo i spriječilo brz 
ulazak u stan. Trebalo nam je nekoli-
ko minuta da uz pomoć hidrauličnog 
i drugog alata razvalimo vrata, a svi 
dobro znamo koliko tih nekoliko mi-
nuta može biti važno, čak presudno za 
spašavanje osobe, zarobljene u požaru 

zatvorenog prostora. Nasreću, ekipa 
s autoljestve bila je brža te je uspjela 
prije nas ući u stan, s vanjske strane, 
kroz prozor. Kolege su vrlo brzo, uz po-
moć termalne kamere, u zadimljenom 
stanu uspjeli pronaći stanarku koja je 
ležala na podu jedine sobe koja još nije 
bila zahvaćena požarom. Bila je u vrlo 
lošem stanju, bez svijesti. Odmah su joj 
stavili tzv. kapuljaču i počeli s upuhiva-
njem svježeg zraka. U tom trenutku i 
naša je ekipa probila vrata i došla do 
nesretne žene, pojašnjava zapovjednik 
Kauzlarić te dodaje. - Imali smo dvije 
mogućnosti kako ženu izbaviti iz stana 
– vanjskom stranom, uz pomoć auto-
ljestvi ili unutrašnjom stranom, putem 
stubišta. Odlučili smo se za ovu drugu 
opciju jer smo procijenili da je brža i 
bolja. Staricu smo iznijeli iz stana, za-
počeli s  masažom srca i nastavili upu-
hivati svježi zrak. Žena je plitko disala. 
Potom smo pozvali djelatnike Hitne 
pomoći koji su bili u pripravnosti na 
stubištu na drugom katu. Pomoću spa-
silačkog madraca staricu smo spustili 
stubištem u prizemlje i tada je Hitna 
pomoć preuzela daljnju brigu o njoj, 
ističe Kauzlarić.

U međuvremenu, ostatak ekipe gasio 
je vatru u stanu koja je izbila u kuhinji 
i proširila se na  hodnik, WC i dnevni 
boravak. Sve te prostorije u potpuno-
sti je uništila vatra. Jedini dio stana koji 
vatra nije zahvatila bila je soba u kojoj 
je nesretna žena pronađena, no, i taj 
je prostor bio pun dima, koji je zacrnio 
zidove.
Požar je lokaliziran vrlo brzo, već u 
15:06, a u 15:20 s intervencije se povla-
če autoljesteve i autocisterna. Preosta-
le snage do 16:40 obavljaju dogašiva-
nje požara. Dežurstvo i posprema traju 
do 17:08, kada se i preostale snage vra-
ćaju u postaju.
Iako je požar prouzročio veliku ma-
terijalnu štetu i gotovo u potpunosti 
uništio stan, život vlasnice stana je spa-
šen. No, ostaje pitanje kako vatrogasci-
ma i pripadnicima ostalih interventnih 
službi osigurati brz i nesmetan ulazak 
u stanove s protuprovalnim vratima, 
prilikom potrebe za hitnom interven-
cijom. Reguliranje tog problema moglo 
bi činiti razliku između spašavanja i gu-
bitka ljudskog života.

Veliki požar stana u jednoj riječkoj peterokatnici

Posljedice katastrofalnog požaraRazvaljena protuprovalna vrata
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Više od 130 sudionika na vježbi 
operativnih snaga

iz sustava civilne zaštite 
Primorsko-goranske županije

Sve snage pokazale zavidan stupanj snalaženja u kriznoj situaciji. Pripadnici vatrogasne 
organizacije u ulozi instruktora i stručnog suporta.

Sredinom listopada u Obučnome centru Šapjane odr-
žana je zajednička vježba operativnih snaga iz susta-
va civilne zaštite Primorsko-goranske županije. Svrha 

vježbe bila je provjera usklađenosti planskih dokumenata 
iz sustava CZ-a koji definiraju zadaće operativnih snaga u 
slučaju tehničko-tehnološke nesreće, kao i utvrđivanje spre-
mnosti za zajedničko djelovanje u slučaju velikih nesreća.

Na vježbi je sudjelovalo oko 130 pripadnika operativnih sna-
ga iz redova Vatrogasne zajednice PGŽ-a, Policijske uprave 
primorsko-goranske, Crvenoga križa PGŽ-a, Hrvatske gorske 
službe spašavanja – stanica Rijeka i Delnice, županijske spe-
cijalističke postrojbe za traganje i spašavanje iz ruševina, Za-
voda za hitnu medicinu PGŽ-a, Nastavnog zavoda za javno 
zdravstvo PGŽ-a, Područnog ureda civilne zaštite Rijeka te 
Stožera civilne zaštite PGŽ-a.
Simulirana je eksplozija plina, uslijed pucanja cijevi, koja je 
prouzročila lančanu reakciju širenja požara unutar Obuč-
noga centra. Sukladno scenariju, na intervenciju su prve 
izašle vatrogasne snage JVP-a Opatija i DVD-a Šapjane. Zbog 
ugroženosti ljudskih života i materijalnih resursa te mogu-
ćeg zagađenja okoliša, Općina Matulji sazvala je Stožer CZ-a.  
Angažirane su sve raspoložive operativne snage iz sustava “Srce” komunikacijskog sustava

Snage CZ-a rješavale mnoge zahtjevne zadaće

Zapovjedno vozilo
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CZ-a Općine Matulji, a kako se s tim resursima nije moglo 
učinkovito reagirati, zatražena je pomoć Primorsko-goran-
ske županije. Župan PGŽ-a odmah je sazvao županijski Sto-
žer CZ-a te naložio aktiviranje županijskih operativnih snaga 
iz sustava CZ-a.

Mnogo zahtjevnih aktivnosti
Vježba je obuhvaćala šest radnih točaka, na kojima su plani-
rane različite aktivnosti: zatvaranje ventila na plinovodima, 
zatvaranje dotoka ugljikovodika, ispitivanje kakvoće zra-
ka, gašenje požara, spašavanje i zbrinjavanja unesrećenih 
osoba iz poslovnog objekta, visokog objekta te podzemnog 
spremnika, snimanje iz zraka putem dronova, podizanje 
šatorskog naselja za potrebe trijaže i smještaja unesreće-
nih osoba, podizanje šatora za ekipe Crvenoga križa koje 
pružaju laičku prvu pomoć, psihosocijalnu podršku te vode 
evidenciju Službe traženja, pružanje prve pomoći unesreće-
nima i njihov prijevoz do bolnice te podizanje terenske ku-
hinje. Poseban naglasak stavljen je na komunikaciju snaga 
na terenu koja se provodila putem zapovjednog vozila, iz 
kojega je koordinator vježbe (predstavnik Vatrogasne zajed-
nice PGŽ-a) usklađivao postupanje svih operativnih snaga te 
održavao direktnu vezu sa Stožerom.

Priprema osobe izvučene iz ruševine za transport

Kvalitetan sustav Civilne zaštite
Među ostalima, vježbu je pratio i Goran Petrc, pročelnik 
Ureda Županije. - Ovo je bila redovna godišnja vježba svih 
snaga iz našeg sustava civilne zaštite. Zadovoljni smo stup-
njem obučenosti koji su pokazale naše snage. Pravi test, koji 
su one vrlo uspješno položile, imali smo tijekom pandemije 

koronavirusa. Dvije godine je trajala ta izvanredna situacija 
i cijelo to vrijeme bile su aktivne sva naše snage iz sustava 
CZ-a. Naravno, najveću žrtvu, ako tako mogu reći, pretrpio je 
zdravstveni dio sustava, ali bile su aktivne i postrojbe CZ-a, 
diljem županije, koje su nadzirale provedbu odluka Stože-
ra CZ-a. Iznimno važna bila je i uloga vatrogasaca te oso-
bito policije. Izdvojio bih i uspješnu akciju naših pripadnika 
prilikom poplave u Gunji i potresa na Baniji. Na temelju tih 
iskustva i vještina koje naše snage pokazuju na vježbama, 
pa tako i na ovoj današnjoj, zaista mogu reći da je naš žu-
panijski sustav CZ-a uigran, dobro povezan i koordiniran. Za 
Županiju je to od iznimne važnosti, stoga kontinuirano ula-
žemo u sve segmente CZ-a. Primjerice, samo u ovaj poligon 
u Šapjanama, gdje se nalazi i sjedište županijskoga Stožera 
CZ-a, svake godine investiramo više od 130 tisuća eura. Bez 
ovakvog centra mi više ne možemo ni zamisliti funkcionira-
nje sustava CZ-a u našoj županiji, naglasio je Petrc.

Mladen Šćulac, načelnik županijskoga Stožera CZ-a, ujedno i 
županijski vatrogasni zapovjednik, o vježbi je kazao: - Vježba 
je pokazala spremnost, uigranost i dobru suradnju svih sna-
ga iz sustava CZ-a. Testirali smo i komunikacijske sustave 
koji prilikom stvarnih događanja mogu biti presudni. Što se 
tiče naših vatrogasnih snaga koje su bile uključene u ovu 
vježbu, moram reći da su ovakvi scenariji  nešto što je vatro-
gascima dio njihove svakodnevne rutine, tako da su na ovoj 
vježbi oni više bili u funkciji instruktora, prenosili su svoja 
znanja i pomagali ostalim snagama prilikom obavljanja nji-
hovih zadataka na vježbi. U cjelini, možemo biti zadovoljni 
danas viđenim, zaključio je Šćulac.

G. Petrc i M. Šćulac

Obilazak radnih točaka
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U vježbi pretraživanja, spašavanja unesrećenih i gašenja požara zgrade sudjelovalo 
pedesetak vatrogasaca. Svrha vježbe bila je provjera operativno-tehničkih mogućnosti 
uoči ljetne požarne sezone.

Pod okriljem Vatrogasne zajedni-
ce Grada Bakra sredinom lipnja 
održana je pokazna vježba “Ba-

kar 2023.”. U združenoj vježbi sudjelo-
valo je pedesetak operativaca iz DVD-
ova Bakar, Zlobin, Škrljevo, Hreljin, 
Kraljevica i Kostrena. Vježba je održana 
u napuštenoj zgradi Lučke uprave na 
platou bivše koksare u Bakru, a glavni 
cilj bio je prikaz operativno-tehničkih 
mogućnosti djelovanja u slučaju poža-
ra zatvorenog prostora, kao i provjera 
učinkovitosti operativnih snaga prili-
kom pretraživanja požarom zahvaće-
nog prostora i izvlačenja unesrećenih 
osoba.

Vježba je bila podijeljena u dva dijela. 
U prvom dijelu svaki je DVD djelovao 
samostalno, sa zadatkom gašenja po-
žara na prvom katu zgrade. Gasitelji 
su trebali položiti “B” tlačnu prugu do 
razdjelnice te dva “C” mlaza. Pritom je 
svakom DVD-u omogućeno samostal-
no odlučivanje o izboru odgovarajuće 
taktike i načina gašenja požara, kako bi 
operativci stekli dodatno samopouzda-
nje i iskustvo.

Vjerna simulacija 
pravog požara
U drugom dijelu održana je zajednička 
vježba svih sudionika, pred kojima su 
bili mnoge nepoznanice i izazovi s koji-
ma bi se, vrlo vjerojatno, susreli i prili-
kom stvarnog požara neke višekatnice. 
Prema zamišljenom scenariju, požar 
je izbio na drugom katu zgrade. Jedna 

 Pokazna vježba operativnih 
snaga Vatrogasne zajednice 

Grada Bakra

Operativne snage Vatrogasne zajednice Grada Bakra

je osoba ostala zarobljena u požaru. 
Zbog nepovoljnih vremenskih uvjeta, 
ponajprije jakog vjetra, prijetila je opa-
snost od širenja požara na susjedni 
objekt.
Na mjesto intervencije prvi su pristigli 
pripadnici DVD-a Zlobin, koji su ušli u 
objekt s prednje, morske strane i iz-
vršili unutarnju navalu s dva “C” mla-
za. Iza njih u objekt ulaze vatrogasci 
DVD-a Hreljin s primarnom zadaćom 
pretraživanja objekta i traganja za za-
robljenom osobom.
Ubrzo dolazi do urušavanja stubišta 
koje vodi iz prizemlja do prvog kata, 
tako da su nadolazeće snage iz DVD-

ova Škrljevo i Bakar objektu pristupile 
sa stražnje strane, uz pomoć vatroga-
snih ljestava, podigle vertikalu s dvije 
“B” pruge i četiri “C” mlaza te se priklju-
čile gašenju požara. Prilikom napredo-
vanja, pripadnici DVD-a Škrljevo naišli 
su na plinsku bocu te su je iznijeli iz 
objekta.
U međuvremenu, u požarom zahvaće-
nom prostoru pronađena je onesvije-
štena osoba koju su vatrogasci položili 
u koritasta nosila, prenijeli na prvi kat, 
a potom, koristeći tehniku preklapanja 
ljestava, sigurno evakuirali iz zgrade.
Gasiteljima je posao otežavao i jak 
vjetar zbog kojeg je prijetila opasnost 

Izvlačenje unesređenog na sigurnoPožar izbio na drugom katu

Ulazak u zgradu pomoću vatrogasnih ljestava

Unatoč zadimljenju, pronađena unesrećena osoba
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Tradicionalno, sedmi put, vatrogasci Vatrogasne zajed-
nice Grada Vrbovskog obilježili su Dan domovinske 
zahvalnosti vatrogasnom vježbom operativnog sekto-

ra Kupa. U vježbi su sudjelovali DVD Severin na Kupi, kao 
domaćin vježbe, i DVD-ovi Lukovdol, Blaževci-Plemenitaš, 
Veliki Jadrč te središnja vatrogasna postrojba - DVD Vrbov-
sko. Ukupno je sudjelovalo 28 vatrogasaca s pet vozila i jed-
nim plovilom.

Radilo se o vježbi gašenja požara otvorenog prostora uz 
naselje Klanac i spašavanja na rijeci Kupi. Vježbu su vodili 
zapovjednik Vatrogasne zajednice Grada Vrbovskog Mario 
Mužević i zapovjednik sektora Kupa Dorijan Mihelić.
Uoči vježbe, sudionike je u ime domaćina pozdravio pred-
sjednik DVD Severin na Kupi Željko Štiglić te predsjednik 
Zajednice Zdravko Mihelčić. Vatrogasnu vježbu financirao je 
Grad Vrbovsko. Nakon analize vježbe, gradonačelnik Dražen 

U sklopu priprema za turističku 
sezonu, DVD Cres je i ove go-
dine, potkraj lipnja, održao va-

trogasnu vježbu. Dio je to uobičajenih 
aktivnosti koje creski vatrogasci kon-
tinuirano poduzimaju sa svrhom što 
bolje pripremljenosti za brz i učinkovit 
odgovor na sve moguće ugroze.

Tema vježbe bilo je gašenje požara 
otvorenog prostora. Vježba je održana 
na brdu Sis, a  sudjelovalo je 15 creskih 
dobrovoljaca koji su radili relejnu do-
bavu vode, uz upotrebu 5 pumpi.  “Po-
žar” je gašen s četiri “D” mlaza. Vježba 
je izvedena u suradnji s trgovačkim 
društvom Vodoopskrba i odvodnja 
Cres Lošinj d.o.o., koje je za potrebe 
vježbe creskim vatrogascima posudilo 
cisternu za dobavu vode, budući da taj 
dio otoka Cresa nema vodovodnu niti 
hidrantsku mrežu. Sukadno razrađe-

 Vježba gašenja požara na Cresu

 Vatrogasci Vrbovskog vježbom 
obilježili Dan domovinske zahvalnosti

Mufić vatrogascima je uputio riječi pohvale, kako za uspješ-
no odrađenu vježbu, tako i za druge aktivnosti u kojima su 
vatrogasci prvi u rješavanju ugroza.

    
Zdravko Mihelčić

od širenja požara na susjednu zgra-
du. Kako bi se uspostavila pasivna lo-
kalizacija i štićenje susjednog objekta, 
na intervenciju su pozvani i pripadnici 
DVD-ova Kostrena i Kraljevica. Kroz su-
sjedni objekt došli su do  podesta koji 
povezuje dvije zgrade, podigli vertikale 
s “B” cijevima te “C” mlazovima štitili 
ugroženu zgradu.

Važan kontinuitet
Vježbom su koordinirali Marko Kružić, 
zapovjednik Vatrogasne zajednice Gra-
da Bakra, i Boris Kauzlarić iz DVD-a Zlo-

bin, koji su istaknuli važnost redovitog 
provođenja vatrogasnih vježbi. - Vatro-
gasne vježbe ovog tipa kontinuirano 
se organiziraju u našoj vatrogasnoj za-
jednici jer se njima usavršava znanje i 
podiže razina sigurnosti i učinkovitosti 
naših snaga pri operativnom postupa-
nju. Zadovoljni smo onime što su naši 
operativci pokazali i kako su se snašli 
u nepredviđenim okolnostima, a po-
sebno nas veseli dobra koordinacija 
koju su pri vježbi pokazale operativne 
postrojbe iz čak šest DVD-ova, istaknuli 
su Kružić i Kauzlarić.

nom scenariju vježbe, tijekom vježbe 
jedan je vatrogasac simulirao ozljedu 
pa su ga kolege do vozila prenijeli po-
moću koritastih nosila.

B. Kauzlarić i M. Kružić

Vježba održana na zahtjevnom terenu, bez 
vodovodne mreže

Spašavanje “unesrećenog”

Sudionici vatrogasne vježbe
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 Šapjane: Svečana dodjela diploma 
polaznicima Državne vatrogasne 

škole
Polaznicima druge generacije Državne vatrogasne škole diplome je uručio glavni 
vatrogasni zapovjednik Slavko Tucaković te im poželio dobrodošlicu u hrvatsku 
vatrogasnu obitelj koja broji više od 150.000 članova.

Svečanost održana u Obučnome centru Šapjane

Prigodnom svečanošću i dodje-
lom diploma, početkom srpnja 
u Šapjanama je obilježen zavr-

šetak izobrazbe za polaznike Državne 
vatrogasne škole – Odjeljenja u Rijeci. 
U riječko odjeljenje ove je godine bilo 
upisano 30 polaznika iz Primorsko-go-
ranske i Istarske županije. Na prvome 
roku, u lipnju, obrani završnoga rada 
pristupilo je 25 polaznika i svi su bili 
uspješni te stekli zvanje vatrogasca ili 
vatrogasnog tehničara.

Diplome “novopečenim” vatrogascima 
uručio je glavni vatrogasni zapovjednik 
Slavko Tucaković,   zahvalivši pritom 
Nikici Tramontani, voditelju Odjelje-
nja u Rijeci, kao i svim predavačima te 
Vatrogasnoj zajednici PGŽ-a. Novim je 
vatrogascima čestitao na postignutom 

- Mnogo toga smo naučili u ovoj školi, stekli 
nova znanja, ali i nove prijatelje i kolege. Li-
jepo iskustvo. U vatrogastvo sam se zaljubio u 
mladim danima, kao član DVD-a Sveta Nede-
lja. I prije upisa u ovu školu radio sam u žurnoj 
službi, točnije Hitnoj pomoći, tako da sam pri-
likom intervencija sretao vatrogasce i odlučio 
da će to biti moja buduća profesija.  Ovo je 
zapravo prijelaz iz jedne žurne službe u drugu. 
Već radim u JVP-u Labin, tamo je mlada ekipa 
i jako nam je dobro. Veselim se novim izazo-
vima i svom doprinosu u spašavanju imovine i 
života naših sugrađana.

Paulo Derosi
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uspjehu, uz želju da svojim budućim 
radom pridonesu razvoju vatrogastva 
u Hrvatskoj. - Došli ste do onog najljep-
šeg čina kad stupate u veliku hrvatsku 
vatrogasnu obitelj i odlazite u postroj-
be gdje ćete profesionalno obavljati 
svoje poslove. Učili ste od najboljih, 
svojih voditelja, instruktora i nastav-
nika. Ovdje ste stekli mnoga znanja, 
ali, vjerujte mi, morate stalno učiti, 
usavršavati se, treba vam veliko isku-
stvo. Nemojte biti hrabri, postupajte 
promišljeno, jer samo tako pomažete 
sebi i svojim kolegama. Pri intervenciji 
budite dio tima, uvijek pomažite jedni 
drugima. Vi danas s ponosom možete 
reći: “Ja sam hrvatski vatrogasac.”. Če-
stitam vam na tome i dobrodošli u obi-
telj od 150.000 hrvatskih vatrogaskinja 
i vatrogasaca, kazao je Tucaković.

- Vatrogastvo volim od malih nogu, već 21 
godinu, i oduvijek mi je bila želja završi-
ti vatrogasnu školu i postati profesionalni 
vatrogasac. Već radim u vatrogasnoj struci, 
ali moja je velika želja pridružiti se ekipi iz 
JVP-a Grada Rijeke. Ova škola je vrlo korisna 
za nas mlade vatrogasce, predavači su nam 
bili stručnjaci s velikim iskustvom i znanjem. 
Bilo je jako zanimljivo i korisno, a meni osob-
no najdraže su bile vježbe, poput vježbe sa-
moizbave, gašenja visokih objekata, ulaska 
u flashover i sl. To nemaš priliku raditi svaki 
dan i zato mi je to bilo najzanimljivije.

Među polaznicima su bile i Brigita Grgurina (DVD Klana) i 
Antonia Grgić (JVP Opatija), koje su se u Državnu vatroga-
snu školu upisale iz sličnih razloga, kao i muški polaznici. 
- Potaknula nas je ljubav prema vatrogastvu od mladih 
dana, mogućnost da kroz vatrogastvo pomažemo ljudima 
u nevolji. Žene imaju svoje mjesto u vatrogastvu, ističe-
mo susretljivost kolega i njihovu spremnost na suradnju i 
pomoć. Nema predrasuda da žena ne može biti u vatroga-
stvu. Vatrogastvo je timski posao i sve je stvar dogovora i 
kolegijalnosti, istaknule su Brigita i Antonia.

Zlatko Talić

Brigita Grgurina i Antonia Grgić

Do željene diplome 
za sedam mjeseci

Podsjetimo, nastavna godina trajala je 
sedam mjeseci, a sukladno programu 
HVZ-a uključivala je ukupno 819 na-
stavnih sati iz 13 predmeta. Nastava se 
održavala svakodnevno, od ponedjelj-
ka do petka, a povremeno i subotom. 
Predavači su bili vatrogasni stručnjaci 
iz Vatrogasne zajednice PGŽ-a. - Ovo-
godišnji polaznici jednim dijelom dola-
ze iz dobrovoljnih vatrogasnih društa-
va, uz jasno iskazanu želju za profesi-
onalnim djelovanjem u vatrogastvu, a 
manji dio njih nije imao prethodnoga 
iskustva, ali su vrlo brzo “pohvatali 
konce” i ušli u tkivo vatrogastva. Poseb-
no nas veseli što je i početkom ove na-
stavne godine bio velik interes za upis. 
Uspjeli su se upisati svi koji su prošli na 

psihotestu i testu tjelesne sposobno-
sti, istaknuo je Tramontana, uz nadu 

da će i sljedeće godine interes za vatro-
gasno obrazovanje biti jednako velik. 

Čestitke na postignutom uspjehu
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M. Šćulac

U Šapjanama osposobljeno 12 
novih instruktora za gašenje 
požara zatvorenog prostora

Kraj ljeta u Obučnome centru u 
Šapjanama obilježilo je inten-
ziviranje trenažnih ciklusa, od-

nosno različitih specijalističkih obuka 
za vatrogasne operativce. Prva takva 
održana je početkom rujna, a riječ je o 
obuci za instruktore iz područja gaše-
nja požara u zatvorenom prostoru.

Stručnom osposobljavanju pristupilo 
je 12 polaznika; osam pripadnika JVP-a 
Grada Rijeke, troje vatrogasaca iz JVP-
a Opatija te jedan vatrogasac iz TVSJ-a 
Prijedor, vatrogasne organizacije koja 
već duže vrijeme šalje svoje vatrogasce 
na obuku u Šapjane.
Intenzivna specijalistička obuka trajala 
je šest dana, tj. 48 školskih sati, po pro-
gramu koji su osmislili iskusni stručnja-
ci Vatrogasne zajednice PGŽ-a. Obuku 
je vodio Dario Gauš, uz kolege instruk-
tore Igora Hrelju, Sanjina Blaževića, 
Kristijana Brmalja i Vedrana Butorca. 
- Ovo je naš četvrti instruktorski tečaj, 
a prvi ove godine. Organizirali smo ga 
radi osvježavanja instruktorskoga tima 
VZPGŽ-a i očekujemo da će ovi mladi 
ljudi dati neke nove, kvalitetnije impul-
se i proširiti vidike u ovoj zahtjevnoj 

Sudionici osposobljavanja

Ulazak u flashover simulator

specijalnosti. Ovim usavršavanjem po-
laznici stječu status instruktora, ali još 
će neko vrijeme raditi uz mentorstvo 
starijih kolega, kako bi stekli sigurnost 
u samostalnom vođenju teoretske na-
stave i praktičnih vježbi, ističe Gauš 
te dodaje. - Globalno gledano, vatro-
gasnu organizaciju prati porast inter-
vencija tehničke prirode, dok se broj 

požarnih intervencija smanjuje. Pre-
ventiva napreduje pa je i to jedan od 
razloga što tih tzv. strukturnih požara 
ima manje. No, oni se ipak događaju i 
zato se moramo kontinuirano usavrša-
vati i za taj segment naše djelatnosti. 
Vještine i znanja koja mi ovdje preno-
simo mogu se primijeniti ne samo na 
intervencijama, nego ih naši polaznici 
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Dio instruktorskog tima: I. Hrelja, D. Gauš i S. Blažević

mogu i dijeliti, prenositi dalje svojim 
kolegama iz postrojbe, tako da je korist 
od ovakvih tečajeva višestruka. Nagla-
sak je na tehnici, taktici, postupanjima, 
opasnostima, sigurnosnim protoko-
lima, korištenju odgovarajućeg alata, 

komunikaciji, tj. svemu onome o čemu 
pri intervencijama ovoga tipa treba vo-
diti računa. Posebno ističem činjenicu 
da ovim usavršavanjem dobivamo i 
drugu kolegicu instruktoricu - Lorenu 
Laslavić iz JVP-a Opatija, što nas jako 

- Obuka je bila vrlo intenzivna, jako mnogo smo radili, ali na to smo i bili spremni 
kada smo se prijavljivali na ovo usavršavanje. Imali smo stvarno vrhunski tim in-
struktora koji nas obučavaju i prenose sve svoje znanje. Ono što posebno ističem 
jer mi se čini presudnim jest činjenica da je tijekom cijeloga usavršavanja naglasak 
bio na timskom radu, na kolegijalnosti, a to je okosnica sigurnosti svih operativaca 
prilikom intervencije.

- Požari zatvorenih prostora velik su izazov za vatrogasce i zato treba biti dobro 
pripremljen i biti svjestan svojih granica, a to smo ovdje učili. Učili smo i dodatno 
o ponašanju požara u zatvorenim prostorima, tako da je ovo usavršavanje zbilja 
bilo vrlo zanimljivo i korisno. I ja bih pohvalio instruktore, predaju s mnogo strasti 
i nesebično dijele svoja iskustva s nama. Teško ćemo mi mladi dostići tu razinu, ali 
neka nam to bude motivacija i izazov.

-  Treći put sam na obuci u Šapjanama. Već nakon prvog dolaska stekli smo velika 
znanja koja su bila dragocjena za razvoj i napredak naše vatrogasne jedinice. Čast 
mi je surađivati s ovom ekipom. Uvjeti na ovom poligonu su stvarno dobri za uče-
nje, za praktičnu nastavu, za vježbe, a najveću vrijednost vidim u kvalitetnom ka-
dru, instruktorima koji nas obučavaju. Jednostavno ih nemamo što pitati, jer nam 
sve objasne, precizno i detaljno.

Analiza vježbe

veseli. Led je probila Danijela Dedi iz 
Crikvenice, zaposlenica Brodogradili-
šta “Viktor Lenac”, za koju zaista imam 
samo riječi hvale i uvijek je rado navo-
dim kao primjer izvrsnog i perspektiv-
nog vatrogasnog kadra, ističe Gauš.

Lorena Laslavić, JVP Opatija

 Marko Kružić, JVP Grada Rijeke

Ognjen Anđić, TVSJ Prijedor

Timskim radom do osobne sigurnosti

Zanimljivo i korisno iskustvo

Izvrsni uvjeti za obuku
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Održana i temeljna 
obuka za gašenje 
požara u zatvorenom 
prostoru
Potkraj rujna održan je još jedan tečaj 
za gašenje požara u zatvorenom pro-
storu. Ovoga puta radilo se o temelj-
noj obuci koja se, još od utemeljenja 
Obučnoga centra, redovito organizira 
u Šapjanama. Instruktorski tim VZPGŽ-
a održava je za pripadnike vatrogasnih 
postrojbi VZPGŽ-a, ali i za  vatrogasce 
drugih postrojbi u Hrvatskoj i inozem-
stvu, sukladno iskazanom interesu. 
Tako je rujanski tečaj pohađalo 17 
polaznika iz JVP-ova Požega, Novska i 
Gospić, DVD-a Opatija te iz Crne Gore.

Obuka je trajala pet dana, a kako ističe 

Praktični dio obuke proveden u kompleksu simulatora požara zatvorenog prostora

Obuka je trajala pet dana, a kako ističe 
jedan od instruktora, Siniša Kauzlarić, 
svrha je tečaja bila prenijeti vatrogasci-
ma temeljna znanja o ponašanju poža-
ra u zatvorenim prostorima i svim iza-
zovima koje takvi požari nose. - Razvo-
jem novih materijala promijenila se di-
namika ovih požara. Požari se drugači-
je kreću, drugačije rastu, donose neke 
nove opasnosti. Kad vatrogasci ulaze u 
zatvoren prostor zahvaćen požarom, 
suočavaju se s produktima koji su tok-
sičniji nego prije, mnogo brže razvija-
ju požar, porast temperature također 
je mnogo brži. Zato je smisao ovakvih 
usavršavanja osposobiti vatrogasce da 
prepoznaju znakone potencijalne opa-
snosti i pravovremeno djeluju. Iako su 
požari zatvorenih prostora u opadanju, 
oni su potencijalno vrlo opasni i zato 
inzistiramo na kontinuiranom usa-
vršavanju za taj segment vatrogasne 
djelatnosti. Osobna sigurnost gasitelja 
je imperativ, pojašnjava Kauzlarić te 

dodaje: - Tečajevi ovoga tipa standar-
dni su dio našeg obučnog programa. 
Svi koji dolaze na naša usavršavanja u 
pravilu pokazuju velik napredak, što ne 
čudi jer već samim dolaskom pokazuju 
zainteresiranost i želju za usvajanjem 
novih znanja, a nama je to samo do-
datni motiv da i mi što bolje radimo. 
Mi instruktori zaista se trudimo, ula-
žemo u ove tečajeve sve svoje znanje i 
energiju. Sve to činimo za boljitak naše 
struke pa na kraju svakog dana obuke 
kući odlazimo umorni, ali zadovoljni jer 
znamo da smo nekoga nešto naučili. I 
naši polaznici su zadovoljni, vraćaju se 
u Šapjane na nove obuke, a to je nama 
potvrda dobrog rada, kaže Kauzlarić.

Samo pohvale
Vatrogasci iz Crne Gore već su nekoliko 
puta boravili u Šapjanama na raznim 
obukama, došli su i ove godine, a na-
javljuju i nastavak suradnje. - Lako je 
učiti kad učite od najboljih. Ovo je tre-
ća grupa iz naše sredine koja dolazi u 

Šapjane i zaista smo uspostavili jednu 
dobru suradnju. Aktivno sudjelujemo i 
na stručnim skupovima u Opatiji. Ovaj 
segment usavršavanja sastavni je dio 
kvalitetne obuke svakog vatrogasca. 
Nažalost, mi u Crnoj Gori nemamo ni 
vatrogasni poligon ni školu, tako da 
nam je ovo iskustvo dragocjeno i pre-
nosimo ga našim kolegama, kazao je 
Zoran Barbić (Luštica Bay, Tivat).

S. Kauzlarić

Z. Barbić

Slično razmišlja i Mario Marković iz 
Službe zaštite i spašavanja u Kotoru. 
- Došli smo jer ovakav tip obuke ne 
možemo provesti u Crnoj Gori jer ne-
mamo uvjeta za to. Sada nam je mno-
go jasnije što se zapravo događa kod 
ovakvih požara. Mi smo neke stvari 
naučili na teži način, prilikom samih 
intervencija, reagirali smo prema in-
tuiciji, a sada nam je sve razjašnjeno 
i točno znamo što možemo očekivati. 
To je jako bitno za našu sigurnost, a i 
učinkovitost, kazao je Marković.

M. Marković
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Usavršavanje

DVD Cres organizirao edukaciju o 
ponašanju u slučaju potresa

Da je vatrogastvo temelj urbane zaštite i spašavanja 
svojim sugrađanima još jednom su pokazali cre-
ski vatrogasci. Potaknuti potresom koji je u veljači 

uznemirio stanovnike Kvarnera, a osjetio se i na Cresu, or-
ganizirali su preventivno edukativno predavanje za svoje 
sumještane, a glavna je tema bila kako postupiti u slučaju 
potresa.

Na predavanju se govorilo o nastanku i uzrocima potresa, 
o preventivnim mjerama koje se poduzimaju prije potresa, 
o mjerama za vrijeme potresa te o tome kako postupiti na-
kon potresa. Okupljeni građani saznali su i koje su procjene 
rizika od potresa za Hrvatsku i Primorsko-goransku župani-
ju, kako članovi zajednice mogu pomoći žrtvama, na koji se 
način najčešće urušavaju građevine te koje su tehnike pre-
traživanja i protokoli spašavanja. Na kraju predavanja de-
monstrirano je detektiranje i pronalaženje zatrpane osobe.
Predavanje su održali zapovjednik DVD-a Cres Nenad Ka-
labić i zamjenik zapovjednika JVP-a Opatija Zoran Laslavić, 
a demonstrator vatrogasnih postupaka na intervencijama 
prilikom potresa bio je vatrogasni K-9 tim, također iz JVP-a 
Opatija, Sandi Surina i belgijska ovčarka Lyn.

- Stvarno smo zadovoljni. Dosta toga smo naučili, tako da ćemo sve naše 
buduće intervencije ovoga tipa gledati nekim drugim očima jer sada 
znamo što i kako treba činiti. Podjednako dragocjene su i razmjene isku-
stava s kolegama iz drugih sredina. Sve u svemu, jako dobro iskorišten 
tjedan.   

Mario Marinović i Leo Pažin, JVP Požega

- Isplatilo se doći, bilo je super, 
odlično. Razmjenili smo iskustva, 
neke nove stvari smo naučili, neke 
poznate usavršili. Najvažnija stvar 
ove obuke jest to što nam instruk-
tori svu teoriju pokažu u praksi, 
a kad to vidiš i doživiš, to je onda 
sasvim druga stvar, to je najbolje 
učenje.

Martin Vujnović, JVP Gospić

Organizacijom tog hvalevrijednog događaja vatrogasci gra-
da Cresa i njihovi osnivači istaknuli su važnost preventivnog 
djelovanja i kontinuiranog rada na edukaciji stanovništva, 
kako bi se sigurnost svih stanovnika i posjetitelja održala na 
zavidnoj razini.
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Prezentacija u palači Moise
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EU projekti

Projekt 
SixthSence 

dobio najviše 
ocjene 

EU projekt SixthSence, vrijedan 7,2 milijuna 
eura, iznjedrio je dosad najnapredniji 
sustav za povećanje sigurnosti pripadnika 
žurnih službi i dobio najviše ocjene. 
Primjena sustava u praksi moguća za pet-
šest godina.

U Šapjanama prvo i završno okupljanje sudionika projekta  SixthSence

Nakon nešto više od tri godine, EU projekt  SixthSence 
(Šesto čulo) uspješno je završen. Svrha je projekta 
bila povećati sigurnost pripadnika žurnih službi, pr-

venstveno vatrogasaca i članova gorskih službi spašavanja, 
pri obavljanju njihovih svakodnevnih zadataka. Projekt vrije-
dan 7,2 milijuna eura financiran je sredstvima iz europskog 
Programa istraživanja i inovacija “Horizont 2020”, a okupio 
je čak 21 partnera (sveučilišta, istraživačke i tehnološke or-
ganizacije, predstavnike industrije, MSP partnere, žurne 
službe) iz devet europskih zemalja: Španjolske, Danske, Nje-
mačke, Austrije, Italije, Srbije, BiH, Slovenije i Hrvatske.  U 
tom hvalevrijednom projektu Hrvatsku je predstavljao JVP 
Grada Rijeke.

Završno testiranje u Šapjanama
Projekt SixthSence iznjedrio je dosad najnapredniji sustav 
za povećanje sigurnosti pripadnika žurnih službi, a završno 
testiranje tog sustava provedeno je u rujnu, u Obučnome 
centru u Šapjanama.
- Ovo je finalno testiranje cijelog sustava, što podrazumijeva 
i senzorski dio, hardver i softver za očitavanje senzorike, a 
imamo i softver koji obavlja obradu svih prikupljenih poda-

Svi K-9 
timovi prošli 
licenciranje u 
Šapjanama

Vodič i potražni pas – uigran tim

Sredinom rujna Vatrogasni obučni centar u Šapja-
nama bio je domaćin vatrogasnim K-9 timovima iz 
raznih dijelova Hrvatske, koji su došli na godišnje 

testiranje i produljenje licencije za 2024. godinu.

Timovi su pokazali zavidno znanje u traženju i spašava-
nju osoba ispod ruševina i u prirodi, u noćnim i dnevnim 
uvjetima. Instruktori Vatrogasne zajednice PGŽ-a svaki 
su K-9 tim postavili pred zahtjevne situacije u kojima su 
vodiči i njihovi potražni psi morali pronaći osobe te uz 
pomoć vatrogasne tehnike (hidraulički, pneumatski i 
motorni alati) pristupiti izvlačenju osobe, uz stabilizaciju 
mjesta intervencije te poštivanje svih sigurnosnih pro-
tokola. Nakon izvlačenja osoba iz opasnih situacija, svi 
su zasebno pristupili zbrinjavanju ozlijeđenih i pripre-
mama za njihovu predaju medicinskoj službi.
Svi su timovi pokazali potrebne vještine i znanje za do-
bivanje oznake vatrogasnog K-9 tima za 2024. godinu, 
a to niti ne čudi jer se radi o vatrogascima (i vatrogaski-
njama) koji su kroz svoj dugogodišnji rad prošli mnoge 
zahtjevne intervencije.

Zoran Laslavić
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đena elektronika i sada je to 
jedan cjelovit sustav koji se 
može daljinski pratiti i vatro-
gascu poslati poruku putem 
električne stimulacije. Radi 
se o raznim simbolima koji 
imaju točno definirano zna-
čenje, a ukupno ih je šest. 
Npr. električna stimulacija 
po leđima za vatrogasca je 
znak da se mora povući, da 
mora krenuti natrag. Tako-
đer, danas provjeravamo i 
kakvi su fiziološki odgovori 
vatrogasaca na razne napo-
re kojima ih izlažemo te jesu 
li vatrogasci pod tim velikim 
opterećenjima u stanju registrirati  elektrotaktilne poruke 
koje im šaljemo, mogu li ih razumjeti i postupiti po njima. 
Mogu, i to jako dobro. Ovdje ostvareni rezultati uspješnog 
odgovora na elektrotaktilne poruke  kreću se od 85 do čak 
100 posto, ističe Kostić.

Primjena sustava u praksi – za 
nekoliko godina
SixthSence je znanstveno-istraživački projekt pa je naglasak 
bio na osmišljavanju inovativnih sigurnosnih sustava. Do 
implementacije tih sustava u praksi još je dug put. - Naš je 
mandat u ovom projektu bio raditi ambiciozne stvari koje 
su još daleko od tržišta. Napravljeni su značajni iskoraci, to 
je sigurno. Na temelju postignutih rezultata napravili smo 
selekciju tehnoloških rješenja koja su se pokazala najučin-
kovitijima. Neka od rješenja imaju visoku tehnološku zrelost 
pa je naš sljedeći korak apliciranje na fondove predviđene 
za tu vrstu projekata te da u suradnji s nekoliko kompanija, 
koje su članice ovog konzorcija, uz pomoć tog financiranja 
pokušamo  napraviti finalni proizvod, za tržište.  Rekao bih 
da je sada pred nama još jedan petogodišnji ciklus, tijekom 
kojega će se raditi na dvije stvari: prva je razvijanje ove teh-
nologije u konkretan proizvod, a druga su rigorozne valida-
cije i testiranja proizvoda te njegovo usklađivanje s regula-
tivom, navodi Kostić.

EU projekti

taka i šalje poruke operativcima na terenu koje oni primaju 
elektrostimulacijom. Svi ti sustavi sada se zajedno testiraju 
kao cjeloviti uređaj, koji vatrogascima i drugim operativcima 
treba pomoći da svoje zadatke izvršavaju sigurnije i učinkovi-
tije, ističe Miloš Kostić, znanstveno-tehnički koordinator pro-
jekta, te dalje pojašnjava: - Prvi uređaj koji smo imali na po-
četku bio je baziran na već postojećim tehnologijama, mogli 
smo samo pojedinačno putem senzora mjeriti vitalne para-
metre vatrogasaca. Te smo podatke potom skupljali, ali sve 
to odvojeno. Sam sustav se flasterima lijepio na osobu. Sada 
imamo prsluk u kojem je sve to integrirano, u njega je ugra-

Velike pohvale za riječke 
vatrogasce i Obučni centar 
Šapjane
Uloga JVP-a Grada Rijeke u 
ovom međunarodnom pro-
jektu bila je višestruka. Riječ-
ki su vatrogasci sudjelovali u 
testiranju sustava, a osigurali 
su i prostor za to testiranje, 
u realnim uvjetima, u Obuč-
nome centru u Šapjanama. 
- JVP Grada Rijeke prvi put 
sudjeluje u jednom ovakvom 
istraživačkom projektu, čiji je 
cilj stvaranje novog proizvoda 
i time smo zaista počašćeni. 
Štoviše, imali smo mogućnost 

 - Ako će ovaj projekt 
zaista doći do kraja, u 
smislu konkretnoga 
uređaja koji će se po-
javiti na tržištu, onda 
će korist biti jako 
velika. Moći ćemo 
vidjeti kako se naši 
vatrogasci osjećaju 
na intervenciji, što je 
jako dobro za njiho-
vu sigurnost, ali i za 
njihove zapovjednike, 
u smislu sigurnosnih 
kontrola. Pripadnici 
naše postrojbe sudje-
lovali su u testiranju sustava koji se pokazao vrlo 
učinkovitim. Primjerice, jedan od naših vatroga-
saca ispričao nam je da su ga još prilikom prvog 
testiranja u jednom trenutku upozorili da mu je or-
ganizam “u crvenom”, iako on nije osjećao nikakve 
tegobe. Ovom tehnologijom moći ćemo spriječiti 
takva stanja, na vrijeme uočiti problem i preduhi-
triti neke neželjene posljedice. Zato ovaj projekt 
zaslužuje svaku pohvalu, prvenstveno zbog foku-
siranosti na osobnu sigurnost vatrogasaca, ističe 
Tanja Dekleva, koordinatorica projekta za PGD Po-
stojna.

M. Kostić

Testiranje sustava – praćenje vitalnih funkcija 
vatrogasaca pod opterećenjem

T. Dekleva

Projekt zaslužuje 
pohvalu

D. Gauš
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EU projekti

Tema ovogodišnjeg seminara bila je kako posto-
jeća znanja primjeniti u praktične, primjenjive 
akcije sa svrhom stvaranja otpornosti na kata-

strofe. U tom kontekstu, Hrvatska vatrogasna zajed-
nica prepoznaje potrebu i važnost jačanja ukupnih 
nacionalnih vatrogasnih kapaciteta, čije djelovanje 
treba biti u skladu sa suvremenim dosezima i sazna-
njima, a cijeli sustav treba biti prilagođen operativ-
nim potrebama prilikom inerveniranja na događaji-
ma velikih razmjera.

neposrednog sudjelovanja u osmišljavanju sustava, davali 
smo prijedloge i sugestije, koje su u konačnici pridonijele 
poboljšanju tehnoloških rješenja, kazao je Dario Gauš, za-
mjenik zapovjednika JVP-a Grada Rijeke.
- Od riječkih vatrogasaca dobivali smo vrlo stručne i profe-
sionalne savjete i pomoć, što nam je pomoglo u izgradnji 
sustava. I njihovo iskustvo koje su stekli vodeći različite ti-
pove obuka i stručnih usavršavanja za vatrogasce također 
nam je bilo jako korisno. Što se pak tiče poligona u Šapja-
nama, sama činjenica da smo i finalno testiranje obavili ov-

dje dovoljno govori. Poligon u Šapjanama je najbolji poligon 
koji smo mi do sada vidjeli. Ovdje smo imali sve uvjete za 
naše specifične zadatke. Bolje od ovoga mi ne možemo tra-
žiti, istaknuo je Kostić.
Naposljetku kažemo da je projekt SixthSence formalno zavr-
šio 31. listopada. Prilikom evaluacije projekta, stručna tijela 
EU-a dala su najviše ocjene za osmišljena tehnološka rješe-
nja. Stoga se s optimizmom očekuje sljedeći korak – primje-
na sustava u praksi.

HVZ na 7. godišnjem seminaru 
Centra znanja o upravljanju rizicima 
od katastrofa (DRMKC)

Tijekom trodnevnog boravka, na margini seminara, 
obavljeni su bilateralni susreti i konkretni razgovori 
posvećeni razvoju nacionalnih kapaciteta za gaše-
nje šumskih požara - budućih međunarodnih vatro-
gasnih timova, a posjećen je i ERCC, koordinacijsko 
središte za upravljanje katastrofama.
HVZ u Briselu predstavljaju glavni vatrogasni zapo-
vjednik Slavko Tucaković i Klaudijo Filčić, certifika-
tor Europskih udruženih sredstava za civilnu zaštitu 
(ECPP).

Klaudijo Filčić

Posjet Koordinacijskom središtu za upravljanje katastrofama EU-a (DG-ECHO / ERCC)
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Međunarodna suradnja

S. Blažević, voditelj obuke
 

Savjetovanje o sigurnosti 
vatrogasaca u operativnom 

djelovanju

foto savjetovanje, potpis: Sudionike savjetovanja uvodno pozdravio D. Gauš
foto logo, potpis: Kvaliteta savjetovanja prepoznata i u EU projektu SixthSence, supokrovitelju događanja

Pod pokroviteljstvom HVZ-a i EU pro-
jekta SixthSence, Vatrogasna zajednica 
PGŽ-a u listopadu je u Rijeci organizirala 

stručno savjetovanje, u suradnji s riječkim Gra-
đevinskim fakultetom, JVP-om Grada Rijeke i 
Vatrogasnom zajednicom Grada Rijeke. Tema 
ovogodišnjeg savjetovanja, četvrtog po redu, 
bila je Sigurnost vatrogasaca u operativnom 
djelovanju. Autori radova i izlagači bili su vrsni, 
svjetski priznati stručnjaci i sudionici brojnih 
međunarodnih seminara, radionica i kongresa: 
Shan Raffel (Australija), Roy Hedin (Švedska) i 
Miloš Kostić (Srbija), inače i znanstveno-teh-
nički koordinator projekta SixthSence. Kostić je 
govorio o tom projektu, odnosno o tome kako 
tehnološka rješenja mogu pridonijeti sigurno-
sti interventnih službi u opasnim okruženjima. 
Predavači iz Hrvatske bili su Dario Gauš i Melany 
Ćurić.

odnosi se na obolje-
nja od karcinoma, 
kao najveću zdrav-
stvenu prijetnju. -  
Najveća prijetnja za 
vatrogasce danas su 
karcinomi. U posljed-
njih desetak godina 
povećani su izgledi 
za oboljevanje vatro-
gasaca od određenih 
vrsta karcinoma. Do-
bra je stvar da je ta činjenica u nekim zemljama 
potencirala donošenje zakona kojima se takva 
oboljenja tretiraju kao rizici profesije te su za to 
predviđene i naknade oboljelim vatrogascima. 
Istodobno, porast oboljelih od zloćudnih bole-
sti pridonio je i modernizaciji zaštitne opreme 
pa su sada membrane na interventnim odije-
lima dizajnirane tako da spriječavaju prodor 
kancerogenih čestica. Još jedna stvar koju tre-
ba raditi na tom sigurnosnom planu kako bi se 
spriječila unakrsna kontaminacija jest obvezno 
odvajanje interventne odjeće od vatrogasaca u 
vatrogasnom vozilu, prilikom povratka s inter-
vencije, pojašnjava Raffel te sa žaljenjem ističe 
kako u različitim dijelovima svijeta postoje ve-
like razlike u percepciji tih zdravstvenih rizika i 
načina kako ih rješavati.

Pohvalno o Šapjanama
Dolazak u Hrvatsku, na savjetovanje u Rijeku, 
Raffel je s kolegom Hedinom iz Švedske iskori-

stio za održavanje obuke o požarima u zatvo-
renim prostorima na poligonu u Šapjanama. 
Raffel je već i ranije održavao tečajeve u Obuč-
nome centru u Šapjanama, prateći njegov ra-
zvoj. - To je fantastičnan centar, ima sve osnov-
ne zahtjeve koji su nam potrebni za obuku. 
Zajedno sa Šapjanama “rasli” su i vatrogasci koji 
se tamo usavršavaju. Evo, jedan od instruktora 
koje sam obučavao prije četiri godine bio je i 
Siniša Kauzlarić, koji se sada savjetovao s nama 
za ovaj tečaj i bio je vrhunski profesionalan, 
tako da sam bio jako ponosan što sam posti-
gao s njegovom obukom. Apsolutno instruktor 
svjetske klase. Bilo je sjajno vratiti se u Šapjane 
nakon četiri godine i vidjeti kako se tamo radi. 
To je bilo jednostavno sjajno, kazao je Raffel.

Laskavi komplimenti 
i vatrogasnim 
stručnjacima VZPGŽ-a
Na pitanje kakvi su hrvatski vatrogasni struč-
njaci, ponajprije oni iz VZPGŽ-a, Raffel je “pro-
fesorski” odgovorio: - Dao bih im visoku ocjenu, 
a najviše me impresioniraju vaši vatrogasni 
stručnjaci iz menadžmenta. Naime, u mnogim 
dijelovima svijeta dolazi do nepovezanosti ope-
rativnog i administrativnog osoblja, a ono što 
vidim u Hrvatskoj jest da imate više časnike koji 
su vrlo strastveni prema operativnom vatroga-
stvu, kao što je to, primjerice, Dario Gauš. On je  
stvarno nevjerojatan. Njegovi kolege koji su po-
zicionirani na toj razini obično rade oko admini-

Tematski više nego “pogođeno”, savjetovanje je 
ponudilo niz stručnih radova u kojima su anali-
zirana konkretna iskustva u obuci i radu vatro-
gasnih postrojbi, ali i trendovi u vatrogastvu, 
sve to s fokusom na sigurnost operativaca te 
ostvarenje jednog općekorisnog, sveobuhvat-
nog cilja - stvaranja poticajnog okruženja za 
razvoj kulture znanja, kao generatora razvoja 
vatrogastva u cjelini.
Savjetovanju se odazvao velik broj vatrogasnih 
operativaca, a svojim dolaskom podržali su ga i 
izv. prof. dr. sc. Mladen Bulić, dekan Građevin-
skog fakulteta, Goran Petrc, pročelnik Ureda 
Primorsko-goranske županije, Karla Mušković, 
predstavnica Grada Rijeke i predsjednica Vatro-
gasnog vijeća JVP-a Grada Rijeke, Slavko Gauš, 
dopredsjednik HVZ-a, Gordan Filinić i Siniša 
Petkoviček, pomoćnici glavnog vatrogasnog 
zapovjednika, Mladen Šćulac, županijski vatro-
gasni zapovjednik, te drugi uglednici.

Karcinom – najveća 
zdravstvena prijetnja
Na savjetovanju je izlagao i Shan Raffel iz Au-
stralije, vatrogasni stručnjak zavidnog među-
narodnog ugleda, vrhunski instruktor i cijenjeni 
predavač, s kojim vatrogasni stručnjaci VZPGŽ-
a već godinama uspješno surađuju. Imao je 
dva izlaganja posvećena sigurnosnim rizicima 
u cestovnim tunelima i pogibeljnim zonama, a 
nakon izlaganja apostrofirao je još jednu opa-
snost koja prijeti vatrogasnim operativcima, a 

Sudionike savjetovanja uvodno pozdravio D. Gauš

Kvaliteta savjetovanja prepoznata i u EU projektu 
SixthSence, supokrovitelju događanja

Shan Raffel

Uoči savjetovanja, Raffel i Hedin u Šapjanama su održali tečaj u flashover 
simulatoru za vatrogasce iz Španjolske, Grčke, Crne Gore i Hrvatske.

Proteklih sedam godina njemački dobrovoljci redovito borave u 
Novom tijekom ljetnih mjeseci
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Ulaganja

stracije i takvih pitanja, ali vidjeti nekoga u tom 
rangu koji je toliko strastven prema osnovama 
vatrogastva, prema operativi, nekoga iz uprave 
tko i dalje punim srcem radi za dobrobit ope-
rativnih vatrogasaca – to je zaista velika stvar, 
istaknuo je Raffel.

- Hvala našim instruktorima koji su nam prenijeli dovoljno znanja da 
bismo uopće mogli pristupiti jednom međunarodnom tečaju, kakav je 
bio ovaj u Šapjanama, pod vodstvom Raffela i Hedina. Ovi međuna-
rodni instruktori pokazali su se kao vrhunski eksperti i bilo nam je jako 
drago da možemo učiti od njih. Pokušali su nam prenijeti sve svoje 
znanje i to je bilo stvarno fascinantno koliko smo novih informacija 
čuli u tako kratko vrijeme. Tome teže, tako rade i naši instruktori i u 
tome nimalo ne zaostaju, rade to jednako dobro. Uostalom, i oni su 
nekada učili od njih, istaknuli su Mihael Hat (JVP Grada Rijeke) i Lore-
na Laslavić (JVP Opatija).

Novo vozilo 
za delničke 
vatrogasce

Novi Mitsubishi pick up, vrije-
dan 80.000 eura, stigao je 
u Delnice, kao hvalevrijed-

no motorno pojačanje tamošnjim 
vatrogascima. Novo terensko vozilo 
ima izvrsne karakteristike, baš kakve 
treba  goransko područje. Opremlje-
no je i bogatom opremom; visoko-
tlačnim modulom za gašenje vodom 
i pjenom, spremnikom za 350 litara 
vode, hidrauličnom opremom, opre-
mom za obijanje brava, motornom 
pilom, vitlom za vuču, menaničar-
skim i drugim alatima, a delnički 
operativci koristit će ga za tehničke 
intervencije i gašenje požara. Vozilo 
je kupljeno kreditnim sredstvima, 
od kojih će najveći dio – 65.000 eura 
pokriti Grad Delnice. Nabavu vozila 
s 8.000 eura sufinancira Primorsko-
goranska županija, dok će Vatroga-
sna zajednica PGŽ-a iz svog prora-
čuna izdvojiti preostalih oko 5.000 
eura.
Na svečanoj primopredaji delnič-
koj gradonačelnici Katarini Mihelčić 
zahvalili su zapovjednik delničkih 
vatrogasaca Dražen Rački i Slavko 
Gauš, predsjednik Vatrogasne za-
jednice PGŽ-a, pohvalivši pritom od-
nos koji Grad Delnice već godinama 
ima prema svojim vatrogascima. 
Svečanost je popratio i dožupan Pe-
tar Mamula koji je istaknuo da svako 
ulaganje podiže standard civilne za-
štite i vatrogastva, a važnost ulaga-
nja u vatrogasnu opremu istaknuo 
je i Mladen Šćulac, županijski vatro-
gasni zapovjednik.

Svečana primopredaja

Vatrogasna zajednica PGŽ-a i Deutsche 
Feuerwehrhilfe iz Hanovera (DFH) u 
Novom Vinodolskom potpisali su Spo-

razum o suradnji pri gašenju požara otvorenog 
prostora.
Prema Sporazumu, njemački vatrogasci, koji 
i inače već godinama dolaze u Primorsko-go-
ransku županiju, na poziv županijskog vatro-
gasnog zapovjenika pomagat će operativnim 
snagama VZPGŽ-a u gašenju požara otvorenog 
prostora, požara u prometu te pri incidentima 
s opasnim tvarima. Sukladno iskazanom intere-
su i raspoloživim kadrovima, pripadnici DFH-a 
također mogu sudjelovati i u preventivnim op-
hodnjama terena te vježbama gašenja požara 
otvorenog prostora koje se organiziraju pod 
okriljem VZPGŽ-a. Prilikom pružanja bilo kojeg 
oblika ispomoći, njemački će vatrogasci biti 
integrirani u lokalnu vatrogasnu zapovjednu 
strukturu.

Naposljetku, evo i njegovog savjeta upućenog 
svim mladim operativcima: - Moj iskreni savjet 
je da budu svjesni važnosti očuvanja zdravlja i 
higijene, da vode računa o opasnosti od konta-
minacije raznim toksinima te da slijede proce-
dure i sigurne prakse kako bi njihovo cjeloživot-
no putovanje u profesiji bilo uspješno, poručio 
je Raffel.

Sporazum o suradnji 
Vatrogasne zajednice PGŽ-a 

i njemačkih vatrogasaca
- Suradnja njemačkih kolega s našim vatro-
gasnim organizacijama traje već godinama, a 
“pionirske” korake na tom planu napravio je 
DVD San Marino – Novi Vinodolski. Zahvalju-
jući toj suradnji, podsjećam, njemački su nam 
vatrogasci tijekom proteklih godina donirali 
velike količine vatrogasne opreme, koja je ras-
podijeljena našim društvima diljem županije. 
Ovim sporazumom ta je suradnja formalizi-
rana, precizirani su svi parametri suradnje, od 
načina uključivanja njemačkih operativaca u 
naše intervencije, korištenja osobne zaštitne 
opreme pa sve do rješavanja logističkih pitanja 
ili osiguranja vatrogasaca, ističe Mladen Šćulac, 
županijski vatrogasni zapovjednik.       
Sporazum o suradnji potpisali su Andreas 
Meier, predsjednik DFH-a i Slavko Gauš, pred-
sjednik VZPGŽ-a. - Veseli nas, naravno, ova su-
radnja, koja je sada podignuta na jednu višu ra-
zinu. Nama će ona donijeti dodatne operativne 
snage, što može biti vrlo dragocjeno, osobito u 
slučaju velikih intervencija. S druge pak strane, 
mi ćemo njemačkim kolegama prenijeti naša 
iskustva povezana s gašenjima požara otvore-
nog prostora, osobito onih većih i složenijih, te 
ih upoznati sa svim izazovima koje tako velike i 
zahtjevne intervencije donose. Naravno, u slu-
čaju novih požara, njemački će operativci moći 
steći i neposredna terenska iskustva, pojašnja-
va Gauš.
Sukladno Sporazumu, ovoga ljeta u Primorsko-
goranskoj županiji boravilo je 20-ak njemačkih 
vatrogasaca, a operativna baza bio im je DVD 
San Marino. S novljanskim vatrogascima re-
dovito su sudjelovali u ophodnjama i preven-
tivnom nadgledanju terena, dok potrebe za 
sudjelovanjem u gašenju požara, nasreću, nije 
bilo.
Naposljetku istaknimo da će se sporazumi o 
suranji obnavljati svake godine, uoči ljetne po-
žarne sezone.

Svjetska klasa

M. Hat i L. Laslavić

Potpisivanje Sporazuma u DVD-u San Marino

Proteklih sedam godina njemački dobrovoljci redovito borave u 
Novom tijekom ljetnih mjeseci
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Obljetnice

Vatrogasni dobrovoljci – ponos Crikvenice

Najmlađi članovi DVD pokazali sugrađanima što znaju

Respektabilan vozni park

Crikvenički dobrovoljci – lijepa 
priča koja traje već 110 godina

Sa 67 članova, među kojima je 30 operativnih vatrogasaca, DVD Crikvenica 
pouzdan je čuvar grada i ključan čimbenik za sigurnost svih građana Crikvenice.

Moderna, 
stručna i mobilna 
vatrogasna 
organizacija
Predsjednik Društva Teo Malovoz ista-
knuo je da je u 110 godina postojanja 
DVD Crikvenica izrastao u modernu 
i učinkovitu vatrogasnu organizaciju. 
Trenutačno ima 67 članova, od čega 
je 30 operativnih vatrogasaca koji se 
redovito odazivaju na sve intervencije, 
od kojih je Malovoz posebno istaknuo 
veliki požar u zaleđu Crikvenice 2012. 
godine te prošlogodišnje požare u Ži-
mideru i na Kotoru. Svake godine DVD-
u se pridružuje sve više djece i mladeži, 
kojih je trenutačno tridesetak pa je Ma-
lovoz pohvalio i rad s natjecateljskim 
ekipama. One su dosad osvojile brojna 
odličja, a posebno je izdvojio plasman 
na posljednjem državnom natjecanju 
odraslih u Varaždinu. Također je naveo 
kako su, uz potporu Grada Crikveni-
ce, u posljednjih 10 godina uspješno 
nabavljena  čak tri vozila, od kojih je 
posljednje, autocisterna, dostavljeno 
prošle godine.

Prvoga dana listopada cijela je 
Crikvenica bila u znaku vatro-
gastva. Tog se dana održava-

lo županijsko vatrogasno natjecanje 
odraslih pa je središte Crivenice bilo 
preplavljeno vatrogascima. Možda još 
važnije, tog je dana u svečarskom ras-
položenju obilježena i 110. obljetnica 
DVD-a Crikvenica. Proslava tog uistinu 
hvalevrijednog jubileja počela je već u 
prijepodnevnim satima na Trgu Stje-
pana Radića, prezentacijom vatroga-
snih vozila i pokaznom vježbom djece i 
mladeži DVD-a Crikvenica. U večernjim 
satima u Hotelu Katarina u Selcu odr-
žana je pak svečana sjednica Skupštine 
DVD-a Crikvenica.
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Obljetnice

Rekapitulacija povijesnih dosega na svečanoj sjednici

Uspješni i na natjecateljskim poligonima

Gauš uručio nagradu L. Šupeku

Ozbiljno se radi i na izgradnji novog 
vatrogasnog doma. Prvi, važan korak 
je napravljen. Naime, kako su na sve-
čanoj sjednici istaknuli čelni ljudi Grada 
Crikvenice, u sklopu izrade Prostornog 
plana uređenja odabrana je lokacija za 
izgradnju novog doma.

Nagrade 
najzaslužnijima
Najsvečaniji dio sjednice bila je podje-
la spomenica, medalja, priznanja i za-
hvalnica.
Vatrogasne spomenice i diplome za 10 
godina članstva dobili su: Ivan Miliče-
vić, Nino Tus, Bruno Karlović, Luciano 
Jovanović i Ivica Dedi.

Spomenice i diplome za 20 godina 
članstva dobili su:  Mihajlo Jeličić, Teo 
Malovoz, Dario Radetić, Enis Skenderi, 
Daniela Dedi, Daniela Župan, Klaudia 
Mandekić Dežulović, Ružica Vukoja Ja-
vorić i Andrea Pinčić.  

Spomenicu i diplomu za 30 godina 
članstva dobio je Dario Lavrić.
Brončane plamenice dobili su:  Ivan An-
tić, Goran Crnković, Daniela Dedi, Ivica 
Dedi, Alen Domijan, Paula Ferić, Karlo 
Jelenović, Luciano Jovanović, Karlo Jo-
vanović, David Kahrimanović, Antonio 
Karlović, Bruno Karlović, Ana Katnić, 
Mislav Kirac, Dario Lavrić, Loren Lelas, 
Mario Marijanović, Ivan Miličević, Ma-
tija Mišković, Leon Mudražija, Vedran 
Mudražija, Sandro Pavličević, Dino 
Pećanić, Aldo Plukavec, Dario Radetić, 
Enis Skenderi, Siniša Šamanić, Nino 
Tus, Domagoj Vukić i Daniela Župan.

Srebrne plamenice dobili su: Mirjan 
Antić, Bernard Grozdek, Mladen Grži-
čić, Boris Katić, Teo Malovoz, Alen Man-
dekić, Tomislav Mandekić, Robert Nik-
čevski, Željko Ornik, Danijel Pavličević, 
Tihomir Puškarić, Boris Stopinšek.
Podijeljene su i vatrogasne medalje i 
diplome za poseban doprinos zaštiti 
od požara i vatrogastvu. Brončane me-
dalje tako su dobili Valter Ahel, Damir 
Jelenović i Ivica Kostrenčić, a srebrne 
medalje Ivo Benić, Marino Benić, Ne-
nad Katnić i Nedeljka Kori. Priznanje 
“Počasni vatrogasni časnik” dobili su 
Leopold Šupek, Mladen Gržičić, Nedelj-
ko Car i Ivica Katnić.  
Također, DVD se zahvalio i brojnim 
tvrtkama i udrugama koje potpomažu 
njegov rad, kao i obitelji preminulog 
člana Roberta Gašparovića.
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brazba naših vatrogasnih kadrova, kao i njihovo opremanje 
kvalitetnom vatrogasnom opremom i uređajima. Imamo i 
zadovoljavajući vozni park koji čine navalno tehničko vozilo 
Iveco, zapovjedno vozilo Mitchubishi te kombi vozilo Rena-
ult-Trafic, nabavljeno vlastitim gotovinskim sredstvima, na 
što smo veoma ponosni. Od prošle godine posjedujemo i ci-
sternu TAM 190. Također, posebno bih naglasio činjenicu da 
sve članice i članovi  u društvu rade dobrovoljno i bez ikakve 
materijalne i financijske koristi i na tome im i ovom prilikom 
zahvaljujem, naglasio je Babić.

Stjepan Mesić  
– počasni član
DVD Škrljevo za svoj je predan rad dobio mnoga priznanja, 
a posebno valja izdvojiti godišnju nagradu Grada Bakra koju 
je Društvo dobilo za 30. obljetnicu. Od svih priznanja, vrijed-

Obljetnice

DVD Škrljevo – 45 godina na 
usluzi lokalnoj zajednici

DVD Škrljevo stožerno je društvo Vatrogasne zajednice Grada Bakra, ima 75 
odraslih članova, 20-ak operativnih vatrogasaca te čak sedam natjecateljskih 
ekipa. Preseljenje u novi vatrogasni dom, jedan od najljepših u županiji, dodatni 
je poticaj za daljnji predan rad.

Proslava u novom vatrogasnom zdanju, vrijednom 1,5 milijuna eura

Sudionici proslave

Svečano i veselo bilo je početkom rujna u vatroga-
snom domu DVD-a Škrljevo, na proslavi 45. obljetnice 
uspješnoga rada tog vatrogasnog društva. Svečanost 

su uveličali mnogobrojni uzvanici, ponajprije kolege vatro-
gasci iz okruženja, ali i prijatelji škrljevskih vatrogasaca, nji-
hovi suradnici i poslovni partneri.  
Proslava vrijedne obljetnice bila je prigoda za podsjetnik na 
bogatu povijest tog društva. Predsjednik Mladen Babić tako 
je podsjetio da je DVD Škrljevo osnovan na inicijativu ondaš-
njeg VSO-a Rijeka, a sve sa svrhom protupožarne zaštite, 
osobito uz željezničku prugu koja prolazi tim područjem i uz 
koju najčešče izbijaju požari. - Sretna okolnost bila je to što 
su naši sumještani Ante Milković i Rafael Cuculić u to vrije-
me bili zaposleni u PVJ-u te su uz potporu Stjepana Brljaka, 
tajnika VSO-a Rijeka, i Veljka Delaka, komandira PVJ-a Rije-
ka, krenuli u osnivanje DVD-a Škrljevo. Osnivačka skupšti-
na održana je 25. lipnja 1978. godine. Te godine išlo se i na 
prvo vatrogasno natjecanje na Hreljinu, a 1979. godine bila 
je prva vatrogasna intervencija -  požar otvorenog prostora 
na području Bovana, Klobučine, Pliša i Ponikvi, koja je trajala 
nekoliko dana, istaknuo je Babić te dodao: - Naši utemelji-
telji borili su se s nedostatkom opreme, sredstava, vozila i 
prostora. Samo vjera u dobrobit djelatnosti koju su zdušno 
obavljali te njihov entuzijazam i elan stvorili su čvrste teme-
lje našeg  današnjeg društva. Zato s ponosom i zahvalnošću 
spominjem članove koji, nažalost, više nisu s nama, a to su: 
Boris Matovina, Mate Sertić, Ljubo Lumbar, Ivan Patafta, Ni-
kola Babić, Vitomir Pavešić i Sotir Koneski, kazao je Babić.

Zavidni uspjesi i postignuća
U svojoj 45-ogodišnjoj povi-
jesti, DVD Škrljevo može se 
podičiti brojnim aktivnosti-
ma, uspjesima i zavidnim pri-
znanjima. Predsjednik Babić 
izdvojio je one najvažnije: su-
djelovanje u svim većim akcija-
ma gašenja požara otvorenog 
prostora na području Grada 
Bakra, Primorsko-goranske 
županije i Republike Hrvatske, 
brojne tehničke intervencije 
na dobrobit svih mještana Škrljeva i okolnih mjesta, surad-
nju pri provedbi svih manifestacija i akcija u Škrljevu i gradu 
Bakru, sudjelovanje s velikim brojem ekipa na gotovo svim 
vatrogasnim memorijalima i natjecanjima, županijskog, dr-
žavnog i međunarodnog karaktera. - Posebno smo ponosni 
na kvalitetan rad s djecom i mladeži. Kontinuirana je i  izo-

M. Babić
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Obljetnice

Čak sedam 
natjecateljskih ekipa
Velika pozornost posvećuje se natjecateljskim aktivnostima i 
općenito radu s djecom i mladeži. Kako ističe voditeljica dječ-
jih natjecateljskih ekipa Silvija Babić, DVD Škrljevo trenutačno 
ima čak sedam ekipa: dvije ekipe djece, jednu ekipu mladeži 
te po dvije seniorske ženske i muške ekipe. - Najviše uspjeha 
dosad imala je naša ženska B ekipa, ali i naše ekipe djece i 
mladeži ne zaostaju. Ove godine, primjerice, ekipa ženske dje-
ce sudjelovala je na nekoliko natjecanja diljem županije i na 
svima je osvajala druga ili treća mjesta.  U društvu zaista pre-
dano radimo s ekipama, a useljenjem u novi vatrogasni dom 
dobili smo i idelane uvjete za to.  Oko vatrogasnoga doma na-
lazi se veliki vanjski prostor na kojemu djeca, mladež i seniori 
napokon mogu vježbati i pripremati se za natjecanja. Svakako 
nas veseli velika zainteresiranost naših članova pa vjerujemo 
da ćemo ubuduće biti još uspješniji, kazala je Babić.

Zahvala gradonačelnika

Čestitke slavljenicima 
uputili su mnogi, među 
njima i predsjednik Va-
trogasne zajednice Gra-
da Bakra Darko Pavle-
tić – Pape, zapovjednik 
JVP-a Grada Rijeke Hin-
ko Mance te bakarski 
gradonačelnik Tomislav 
Klarić. - Ja sam posebno 
vezan uz vatrogastvo  
jer sam i sam polagao 
vatrogasni ispit, davne 
1976. godine. Od tada 
do danas pratim vatro-
gastvo i vatrogasne or-
ganizacije  i dobro znam 
što one znače za lokalnu 
zajednicu. Ponosan sam što Grad Bakar ima i vatrogasnu za-
jednicu i četiri vatrogasna društva. Ponosan sam i što sam kao 
gradonačelnik sudjelovao u ispunjenju davnog obećanja da 
DVD Škrljevo dobije novi vatrogasni dom. Gotovo svakodnev-
no sam bio na gradilištu, sve do završetka radova. Sada smo 
usmjereni na neka nova gradilišta, prije svega tu mislim da još 
jedno davno obećanje, a to je vatrogasni dom za DVD Hreljin, 
jedini koji još moramo izgraditi. Sredstva za tu investiciju su 
osigurana i oročena i nakon prikupljanja svih potrebnih doku-
menata i dozvola, krenut ćemo s izgradnjom, obećao je Klarić 
te se pridružio čestitkama slavljeniku, uz želju da i dalje budi 
jednako uspješni, na ponos svojih sugrađana i cijele lokalne 
zajednice.

I nakon 16 godina kornatske žrtve jednako bole

I ove godine, u organizaciji Vatrogasne zajednice Grada 
Bakra, odana je počast žrtvama kornatske tragedije, 
ali i svim drugim vatrogascima koji su stradali na duž-

nosti ili preminuli.

U središtu Bakra, kod spomenika Kornatsko srce, okupili 
su se članovi vatrogasnih organizacija iz okruženja, pred-
stavnici Grada Bakra, ali i članovi bakarskih udruga te 
sami građani. Polaganjem cvijeća i paljenjem svijeća odali 
su počast svim stradalim vatrogascima, iskazujući im tako 
zasluženo poštovanje i počast. Okupljenima se obratio 
Darko Pavletić - Pape, predsjednik Vatrogasne zajednice 
Grada Bakra, podsjetivši na veliku tragedinu koja je u ko-
lovozu 2007. godine mnoge vatrogasne obitelji iz Šibenika, 
Vodica i Tisnog zavila u crno te je još jednom apostrofirao 
kojim su sve opasnostima izloženi vatrogasci u svojem 
svakodnevnom radu, ali i njihovu predanost poslu i želju 
da pomažu svojim sugrađanima u svim nedaćema.

Najtužniji dan u povijesti hrvatskoga vatrogastva, 30. 
kolovoza, prema zapovijedi glavnog vatrogasnog zapo-

Ženska B ekipa

Fo
to

: M
. Š
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a

nim škrljevskim vatrogascima ipak je najdraže ono Stjepana 
Mesića, koji ih je svojedobno, kao predsjednik RH, posjetio i 
iskazao poštovanje potpisivanjem pristupnice i učlanjenjem 
u njihovo društvo.

T. Klarić

Tužno sjećanje na žrtve  
kornatske tragedije

vjednika Slavka Tucakovića obilježen je u svim vatrogasnim 
postrojbama u Hrvatskoj, paljenjem sirena u 15:25, čitanjem 
imena preminulih kolega i paljenjem svijeća.
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Inicijative

Povijest vatrogasnog doma u 
Opatiji zaintrigirala CTIF

Austrijski vatrogasni povjesničar Christian Karl Fastl, uz potporu opatijskih 
vatrogasaca, istražuje bogatu povijest vatrogasnog doma u Opatiji. Svoj 
stručni rad prezentirat će na CTIF-ovoj međunarodnoj Konferenciji povjesničara 
vatrogastva.

Christian Karl Fastl,  pokrajinski 
referent za povijest vatrogastva 
u pokrajinskom vatrogasnom 

zapovjedništvu Mödling i savjetnik za 
povijest vatrogastva državne vatroga-
sne službe pokrajine Donje Austrije, u 
lipnju je posjetio DVD Opatija. Dolazak 
austrijskog povjesničara u Opatiju  na-
stavak je suradnje započete početkom 
godine, kada je uz pomoć Vedrana Ru-
njića, kustosa i voditelja Muzeja hrvat-
skog vatrogastva, ostvaren prvi kontakt 
s povjesničarom Fastlom i Geraldom 
Schimpfom, predsjednikom Komisije 
za povijest pri CTIF-u (Međunarodnom 
tehničkom odboru za prevenciju i ga-
šenje požara), sa svrhom istraživanja 
zajedničke austrijsko-hrvatske povije-
sti iz doba Austro-Ugarske Monarhije.

Potvrda 
međunarodnog 
ugleda hrvatskoga 
vatrogastva
Cijenjenog kolegu dočekali su René-
Raymond Gulin, zamjenik predsjednika 
DVD-a Opatija i član Odbora za povijest 
pri HVZ-u, i Rudolf Juretić, zamjenik za-
povjednika DVD-a Opatija. Glavna tema 
radnoga sastanka bila je povijest vatroga-
snog doma u Opatiji, u kojem i danas dje-
luju gradski  profesionalni i dobrovoljni 
vatrogasci. - Odbor za povijest koji djeluje 
pod okriljem CTIF-a svake godine organi-
zira tematske konferencije na kojima se 
obrađuju teme od posebnog interesa za 
međunarodnu vatrogasnu povijest. Prije 
dvije godine, na 28. međunarodnoj Kon-
ferenciji povjesničara vatrogastva, održa-
noj u Mađarskoj, najavljene su teme tih 
konferencija u idućim godinama. Suklado 
tome, prošle godine konferencija je bila 
posvećena parnim štrcaljkama, ove godi-
ne tema međunarodne konferencije su 
vatrogasni muzeji, sljedeće godine kon-
ferencija će biti posvećena vatrogasnim 
domovima, 2025. godine govorit će se 

Opatijski vatrogasni dom – simbol bogate vatrogasne prošlosti

R. R. Gulin, C. K. Fastl i R. Juretić
o komunikaciji u vatrogastvu, a 2026. o 
ženama u vatrogastvu, pojašnjava René-
Raymond Gulin te dodaje. - Iznimno smo 
zadovoljni i ponosni na činjenicu da je 
austrijski predstavnik u CTIF-u, Christian 
Karl Fastl, za 2024. godinu, posvećenu 
vatrogasnim domovima, za svoju temu 
izabrao upravo opatijski vatrogasni dom, 
koji zbog svoje specifične arhitekture i za-
nimljive povijesti slovi za jednog od naj-
ljepših u Europi. Mi ćemo s naše strane 
učiniti sve da mu pomognemo u istraži-
vanju, stavit ćemo mu na raspolaganje 
svu dokumentaciju, kako bi što cjelovitije 
obradio ovu temu. To je naš interes, to je 
priznanje našoj vatrogasnoj tradiciji i još 

jedna prilika za međunarodnu promidž-
bu opatijskoga, ali i hrvatskoga vatroga-
stva u cjelini,  ističe Gulin.
Tijekom burne povijesti, dokumentaci-
ja o povijesti opatijskoga vatrogastva 
pohranjivala se na različitim mjestima, 
ovisno o administrativnim jedinicama 
pod čijom je vlašću bila Opatija. Tako 
se dio dokumentacije danas nalazi u 
arhivu u Trstu, dio u Muzeju sloven-
skog vatrogastva u Metliki, a auten-
tična maketa opatijskog vatrogasnog 
doma u posjedu je Tehničkog muzeja 
u Beču. Upravo taj detalj potaknuo je 
povjesničara Fastla na istraživanje po-
vijesti opatijskog vatrogasnog doma.
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Vatrogasni dom izgrađen za 10 mjeseci

Impozantno 
zdanje iz 1910.

Opatijski vatrogasni dom pro-
jektirao je arhitekt Anton Wolf 
iz Lovrana, a građevinske ra-
dove izvela je opatijska građe-
vinska tvrtka Neuhasler und 
Rudolph Pelda. Dom je izgra-
đen za nepunu godinu dana 
(postavljanje kamena temeljca 
bilo je 2. prosinca 1909., a iz-
gradnja je završena 4. listopa-
da 1910.). Dom je sagrađen za 
potrebe tadašnjeg Vatrogasno-
spasilačkog društva Lječilišta 
Opatija, u kojem je ustrojena 
i druga Hitna pomoć u Euro-
pi, odmah nakon one u Beču. 
Dom je zamišljen i kao lječili-
šte za oporavak vatrogasaca iz 
cijelog tadašnjeg austro-ugar-
skog carstva. No, svoju prvot-
no zamišljenu funkciju i upo-
rabu nikada nije u potpunosti 
ispunio, prije svega zbog povi-
jesnih okolnosti koje su uskoro 
uslijedile, odnosno izbijanja Pr-
voga svjetskog rata i talijanske 
okupacije.

Na sastanku u Opatiji razmijenje-
no je mnoštvo korisnih informaci-
ja i dogovorena dinamika buduće 
suradnje koja će zasigurno uroditi 
novim saznanjima o dosad nepo-
znatim detaljima iz bogate vatro-
gasne povijesti liburnijskoga kraja.

René-Raymond Gulin

DVD Klana - najuspješniji 
predstavnik VZPGŽ-a na 

Državnom natjecanju 
vatrogasne mladeži

U organizaciji HVZ-a i uz doma-
ćinstvo Vatrogasne zajednice 
Ličko-senjske županije, u No-

valji je održano 15. Državno natjecanje 
vatrogasne mladeži. Nastupilo je 110 
natjecateljskih odjeljenja te gosti iz Slo-
venije i Mađarske.

Vatrogasnu zajednicu PGŽ-a na na-
tjecanju je predstavljalo pet natjeca-
teljskih odjeljenja. U kategoriji muške 
mladeži to su bili  DVD San Marino-No-
vi Vinodolski (osvojio 19. mjesto), DVD 
Klana (37. mjesto) i DVD Kras-Šapjane 
(51. mjesto). Najbolji rezultat ostvario 
je DVD Klana i to u kategoriji ženske 

mladeži, u kojoj je zauzeo 7. mjesto, 
dok je DVD Lokve zauzeo 34. mjesto. 
Svih pet odjeljenja sudjelovalo je i u 
maloj vatrogasnoj olimpijadi (vatroga-
snim igricama).
Uz natjecateljska odjeljenja, na natjeca-
nju je sudjelovalo i sedam vatrogasnih 
sudaca iz VZPGŽ-a.
Na proglašenju rezultata i svečanom 
zatvaranju natjecanja bili su predsjed-
nik VZPGŽ-a Slavko Gauš i županijski 
zapovjednik Mladen Šćulac. Ešalon 
VZPGŽ-a predvodila je Renata Topolo-
vec, predsjednica Savjeta za vatroga-
snu mladež VZPGŽ-a.

Velibor Topolovec

Na Županijskom 
natjecanju djece i mladeži 
nastupile 44 ekipe – DVD 

Prezid najuspješniji

Pod okriljem Vatrogasne zajed-
nice PGŽ-a sredinom lipnja u 
Lokvama je održano 29. Župa-

nijsko natjecanje vatrogasne djece i 
mladeži. Nastupile su 44 ekipe iz 19 
DVD-ova koje su se, već tradicional-
no, natjecale u vježbi s brentačama 
i štafetnoj utrci na 400 metara bez 
prepreka (djeca), odnosno u vježbi s 
preprekama i štafetnoj utrci na 400 
metara s preprekama (mladež).

Sve sudionike natjecanja pozdravili su 
načelnik Općine Lokve Toni Štimac, 
pročelnik Ureda Primorsko-goranske 
županije Goran Petrc, čelni ljudi DVD-
a Lokve te Slavko Gauš, predsjednik 
Vatrogasne zajednice PGŽ-a, koji se 
tom prilikom zahvalio voditeljima na-
tjecateljskih odjeljenja, roditeljima i 
svima ostalima koji svojim nesebičnim 
angažmanom pridonose popularizaciji 
vatrogastva kod mladih.

 Državno natjecanje – nezaboravno iskustvo
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Radostan natjecateljski dan za mlade “vatrogasce”

Detalj natjecanja

Vrijedna sudačka ekipa

DVD Prezid – čak tri postolja

DVD Sušak – dva postolja

Novljani tradicionalno najbolji u kategoriji muške mladeži

DVD-ovima Prezid, Sušak i 
Skrad – višestruka postolja
Na ovogodišnjem natjecanju najbolji je bio DVD Prezid s čak 
tri osvojena postolja  (dva prva i jedno drugo mjesto). DVD 
Sušak osvojio je jedno prvo i jedno drugo mjesto, a DVD 
Skrad jedno drugo i jedno treće mjesto.
U kategoriji muške djece nastupilo je 18 ekipa, a prva tri 
mjesta osvojili su: DVD Prezid 1, DVD Prezid 2 te DVD Kras-
Šapjane. U kategoriji ženske djece bilo je šest natjecatelj-
skih odjeljenja, a prva tri mjesta pripala su DVD-u Sušak, 
DVD-u Skrad i DVD-u Škrljevo. U kategoriji muške mladeži 
na stazu je izašlo 14 ekipa, a slavio je DVD San Marino-Novi 
Vinodolski, ispred DVD-a Sušak 1 i DVD-a Skrad. U kategoriji 
ženkse mladeži nastupilo je šest ekipa, a najbolja je bila eki-
pa DVD-a Prezid, potom DVD-a Klana i DVD-a Lokve.

Broj natjecatelja u porastu
Prema riječima voditelja natjecanja, Kaludija Filčića, na-
tjecanje je prošlo u najboljem redu, čemu je pridonijela i 
izvrsna logistička potpora domaćina – DVD-a Lokve. - Ove 
godine, prvi put, omogućen je nastup djeci koja na natjeca-
nje dolaze kao rezervni članovi. Ta su djeca nastupila u po-
sebno oformljenim ekipama, čime se svakom djetetu omo-
gućilo da pokaže ono za što se pripremalo u svom DVD-u 
tijekom prethodnog razdoblja. Posebno nas veseli činjenica 
da u našoj vatrogasnoj zajednici posljednjih nekoliko godi-
na bilježimo povećanje broja natjecateljskih ekipa na župa-
nijskim natjecanjima, naglasio je Filčić.
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Budućnost hrvatskoga vatrogastva Klaudijo Filčić uručio diplome za prvo suđenje Gei Miščević i Benjaminu Bašiću

Natjecanje održano u središtu Crikvenice

DVD Sušak najbolji na Županijskom 
natjecanju  za odrasle

DVD Sušak osvojio dva prva i jedno drugo mjesto. Pobjede ostvarili i JVP Opatija 
te DVD-ovi Kraljevica i Škrljevo.   

U organizaciji Vatrogasne zajednice PGŽ-a, 1. listopada 
na gradskom stadionu u Crikvenici održano je Županij-
sko vatrogasno natjecanje za odrasle. Domaćin natje-

canja bio je slavljenički DVD Crikvenica, koji je istoga dana nave-
čer svečanom sjednicom proslavio i 110. obljetnicu uspješnoga 
rada.  

Za pobjednička odličja nadmetalo se 26 ekipa, 18 muških i 8 
ženskih, iz svih dijelova županije i to u pet kategorija; muškim 
i ženskim A i B kategorijama te u kategoriji A profesionalaca. 
Natjecateljske ekipe nastupile su u vježbi s motornom vatroga-
snom štrcaljkom bez upotrebe vode te u štafetnoj utrci s pre-
prekama na 400 metara.

Idealni vremenski uvjeti pogodovali su dobroj atmosferi i srča-
nom sportskom nadmetanju, a nije izostala ni navijačka pot-
pora s tribina. U takvim okolnostima sve je prošlo u najboljem 
redu pa je sudačka ekipa, predvođena voditeljem natjecanja 
Klaudijom Filčićem, rutinski odradila svoj posao.

Sušačani korak ispred svih
U kategoriji muških A ekipa nastupilo je sedam natjecateljskih 
ekipa, a pobjedu je odnio DVD Sušak. Drugo mjesto osvojio je 
DVD Zlobin, a treće DVD Lokve. U kategoriji ženskih A ekipa 
nastupile su tri ekipe. I u toj kategoriji pobijedio je DVD Sušak, 
ispred drugoplasiranog DVD-a Klana i trećeplasiranog DVD-a 
Stara Sušica. U kategoriji muških B ekipa konkurencija je bila 
najveća. Nastupilo je devet ekipa, a tri najbolje plasirane bile 

su: DVD Kraljevica, DVD Sušak i DVD Crikvenica. Ekipa DVD-a 
Škrljevo bila je najbolja od pet ekipa koliko ih je nastupilo u 
kategoriji ženskih B ekipa. Druge su bile natjecateljice iz DVD-a 
Kraljevica, a treće iz DVD-a Delnice. U kategoriji A profesionala-
ca nastupili su JVP Opatija i JVP Delnice, a pobijedili su Opatijci.

Svečano proglašenje pobjednika uz dodjelu pehara i medalja 
upriličeno je na crikveničkoj rivi, uz čestitke čelnih ljudi Vatro-
gasne zajednice PGŽ-a – Slavka Gauša i Mladena Šćulca.

Proglašenje pobjednika

DVD Sušak - najbolji

Čestitke uputili S. Gauš i M. Šćulac
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Ženske ekipe

Skradski mladi vatrogasci osvojili su jedno prvo, jedno četvrto i jedno peto mjesto

Čak 36 ekipa na 3. Kupu 
Gorskoga kotara

DVD Skrad vrlo je uspješno organizirao 3. Kup Gorskoga 
kotara,  vatrogasno natjecanje djece i mladeži iz cijele 
Primorsko-goranske županije.  Natjecanje je održano 

početkom lipnja, a nastupilo je 36  natjecateljskih odjeljenja. 
Najbolji rezultat u kategoriji muške djece ostvarila je ekipa 
DVD Sušak 2, ispred DVD-a Kraljevica i DVD-a Stara Sušice.
Najbolji u kategoriji ženske djece bio je DVD Skrad, drugi je 
bio DVD Kraljevica, a treći DVD Sušak. 
U kategoriji muške mladeži slavio je DVD San Marino, ispred 
DVD-a Sušak i DVD-a Lokve. 
U kategoriji ženske mladeži prvo mjesto osvojile su članice  
DVD-a Lokve, drugo mjesto pripalo je DVD-u Klana, a treće 
DVD-u Drenova.
Natjecanje je zaključeno podjelom pehara i medalja najbo-
ljim ekipama te pozdravnim riječima Slavka Gauša, pred-

Detelj natjecanja

Domaćini slavili na 8. Kupu  
Brod Moravica

Najbolji u muškoj konkurenciji

U povodu obilježavanja Dana Općine Brod Moravice, 
potkraj srpnja održano je tradicionalno natjecanje 
na starim vatrogasnim pumpama – 8. Kup Brod Mo-

ravica. Natjecanje je organizirao DVD Brod Moravice, u čije 
je ime natjecatelje pozdravio predsjednk Marin Mlinac, a ri-
ječi potpore  izrazila je i Helga Grgurić, u ime Općine Brod 
Moravice.
Natjecalo se 11 muških i 3 ženske ekipe. Pored goranskih 
DVD-ova, na tom sve popularnijem natjecanju ove su godi-
ne nastupile i ekipe iz drugih županija - DVD Netretić i DVD 
Velika Jelsa iz Karlovačke županije te prvi put DVD Oroslavje 
iz Krapinsko-zagorske županije.
Najviše znanja, vještine i brzine na zaprežnoj šprici u muš-
koj konkurenciji pokazala je ekipa DVD-a Brod Moravice te 
osvojila prvo mjesto. Drugi je bio DVD Netretić, a treći DVD 
Željezničar Moravice. U ženskoj konkurenciji slavila je ekipa 
DVD-a Skrad, ispred drugoplasiranog DVD-a Stara Sušica i 
trećeplasiranog DVD-a Lokve.
Drugi dio natjecanja bio je posvećen potezanju konopa. U 
muškoj konkurenciji pobijedili su članovi DVD-a Skrad, dru-
gi je bio DVD Željezničar Moravice, a treći vatrogasci DVD-a 
Netretić. U ženskoj konkurenciji slavio je DVD Stara Sušica, 
ispred DVD-a Lokve i DVD-a Skrad.

Iako natjecateljskog žara nije nedostajalo, valja istaknuti da 
je Kup Brod Moravica pokrenut prvenstveno radi popula-
rizacije vatrogastva, osobito povijesne vatrogasne opreme 
DVD-a Brod Moravice i njihove stare vatrogasne pumpe iz 
1930-ih godina, kao i predstavljanja vatrogasne taktike ga-
šenja iz tog doba.

sjednika Vatrogasne zajednice PGŽ-a i Saše Gorupića, pred-
sjednika DVD-a Skrad.
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Rekordan broj ekipa na 19. 
Rokovskom natjecanju u Klani

U povodu Dana Općine Klana, u Klani je u organizaciji 
DVD-a Klana održano 19. Rokovsko natjecanje va-
trogasne djece i mladeži. Na natjecanju je nastupilo 

čak 37 ekipa iz DVD-ova Delnice, Njivice, Kraljevica, Prezid, 
Skrad, Halubjan, San Marino, Sušak, Zlobin, Bribir, Stara Su-
šica, Brod Moravice, Škrljevo, Kras – Šapjane, Daruvar, Ma-
karska, Stative Gornje i Klana.
Potporu malim vatrogascima došao je iskazati čelni dvojac 
Vatrogasne zajednice PGŽ-a – Slavko Gauš i Mladen Šćulac, 
predstavnici Općine Klana, ali i njezini mještani.  
U kategoriji ženske djece najbolja je bila ekipa DVD-a Skrad, 
drugo mjesto osvojio je DVD Škrljevo, a treće DVD Kraljevi-
ca. U kategoriji muške djece pobijedio je DVD Stara Sušica, 
ispred DVD-a Škrljevo i ekipe DVD-a Prezid I. U kategoriji 
ženske mladeži slavio je domaćin, tj. cure iz DVD-a Klana, 
druge su bile natjecateljice DVD-a Prezid, a treća ekipa DVD-
a Delnice. Naposljetku, u kategoriji muške mladeži svoj je 

primat potvrdila ekipa DVD-a San Marino - Novi Vinodolski, 
drugi je bio DVD Stative Gornje, a treći DVD Brod Moravice.
Natjecanje je održano ispred vatrogasnog doma DVD-a Kla-
na i na nogometnom igralištu NK Klana, a domaćin se po-
brinuo da sve prođe u najboljem redu pa su mali vatrogasci 
uživali u prekrasnom natjecateljskom danu, igri i druženju.

Natjecateljskog žara nije nedostajalo

U Delnicama održan 14. Memorijal 
“Goran Gašparac – Pupin”

Početkom rujna u delničkom Parku kralja Tomislava 
održano je 14. izdanje Memorijala “Goran Gašparac 
– Pupin”, međunarodnog vatrogasnog natjecanja po-

svećenog sjećanju na istakutog delničkog vatrogasca, neka-
dašnjeg zapovjednika DVD-a i JVP-a Delnice.
Natjecanje je, tradicionalno, organizirao DVD Delnice, uz 
potporu Grada Delnica. Okupilo se 10 ekipa iz Gorskoga 
kotara, Rijeke, Oroslavlja i Slovenije, a izvodile su se dvije 
mokre vježbe s rušenjem meta, bez štafete.
Uoči natjecanja, natjecateljske postrojbe i gledatelje po-
zdravio je predsjednik DVD-a Delnice Branimir Andlar, koji 
je i tom prilikom podsjetio na sve ono što je njihov prerano 
preminuli kolega Goran Gašparac učinio za delničko vatro-
gastvo. Okupljene su pozdravili i Marijan Štimac, predsjed-
nik VZ-a Grada Delnica te delnička gradonačelnica Katarina 
Mihelčić.

Otvorenje natjecanja

Detelj s natjecateljskog poligona

Natjecanje pratila i ponosna obitelj Gašparac

U muškoj kategoriji nastupilo je sedam ekipa, a pobijedili su 
vatrogasci PGD-a Šalka Vas. Drugo mjesto pripalo je DVD-u 
Oroslavlje, a treće DVD-u Delnice. U ženskoj kategoriji na-
stupile su tri ekipe. Slavila je ekipa domaćina – DVD-a Delni-
ce, ispred PGD-a Šalka Vas i DVD-a Sušak-Rijeka.
Naposljetku istaknimo i jednu hvalevrijednu zanimljivost; 
pehare za ovogodišnje pobjednike izradio je Anže Kobola, 
član PGD-a Šalka Vas.
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Sudionici turnira A. Kružić dodijelio pehar pobjednicima iz Prezida

Gotovo 250 djece na kraljevičkom 
turniru “Heroji Kornata”

U organizaciji DVD-a Kraljevica i 
ove godine, tradicionalno, na 
nogometnom igralištu Mara-

kana u Kraljevici održan je Memorijalni 
turnir “Heroji Kornata”, četrnaesti po 
redu.
Na natjecanju za najmlađe pripadnike 
vatrogasnih društava nastupilo je 19 
ženskih i muških ekipa. Mali vatrogasci 
natjecali su se u vježbi s brentačama, 
uz vatreno navijenje druge djece, rodi-
telja i ostalih gledatelja.
U kategoriji djevojčica prvo mjesto 
osvojilo je DVD Škrljevo, dok je drugo 
i treće mjesto pripalo  djevojčicama iz 
Kraljevice. U toj kategoriji nastupile su 
još i ekipe iz Prezida.

U muškoj kategoriji bila je veća konku-
rencija, a najbolji, najspretniji i najbrži 
bili su natjecatelji iz Prezida. Njihove 
ekipe osvojile su prvo i drugo mjesto, 
dok je trećeplasirani bio DVD San Ma-
rino-Novi Vinodolski. U toj kategoriji 
nastupile su još i ekipe DVD-ova Škr-
ljevo, Zlobin, Crikvenica, Krk, Njivice, 
Halubjan, Klana, Sušak, Stara Sušica i 
domaćina - Kraljevice.

Donirano 250.000 
kuna
Podsjetimo, DVD Kraljevica pokrenuo 
je turnir “Heroji Kornata” 2007. godine, 
odmah nakon kornatske tragedije. Pr-
votno, riječ je bila o malonogometnom 
turniru, a kasnije je to bilo natjecanje 
vatrogasnih ekipa u brzinskom spa-
janju usisnoga voda. Prvih desetak 
godina ti su turniri imali i naglašen 
humanitarni karakter. Na njima su se 
prikupljala sredstva koja su se donirala 
raznim socijalnim ustanovama, bolni-
cama ili pak potrebitim obiteljima. Tije-
kom 10 godina prikupljeno je respekta-
bilnih 250.000 kuna.
Nakon trogodišnjeg prisilnog preki-
da (zbog pandemije koronavirusa), 

održavanje turnira je nastavljeno, u 
nešto izmijenjenom izdanju. Kako 
navodi predsjednik DVD-a Kraljevica 
Aleksandar Kružić, turnir je zadržao 
natjecateljsku formu, ali posljednje tri 
godine na njemu se natječu najmlađi 
članovi vatrogasnih organizacija, u ka-
tegoriji djece, muške i ženske. - Tom 
promjenom htjeli smo u našoj župa-
niji povećati broj vatrogasnih natjeca-
nja za naše najmlađe članove. Djeca 
vole takva natjecanja, što potvrđuje i 
ovogodišnji zaista velik odaziv na naš 
turnir. Pored toga, natjecanja ovoga 
tipa idealna su za popularizaciju va-
trogastva među najmlađim članovima 
zajednice, a to je cilj kojem svi uvijek 
težimo, istaknuo je Kružić.

Pobjednički nastupi i u  
drugim županijama
Natjecateljske ekipe VZPGŽ-a bile su uspješne i na natjecanjima u drugim županija-
ma. Tako je u  Karlovcu, na 25. Kupu “Četiri rijeke”, natjecanju vatrogasne mladeži, 
ekipi DVD San Marino– Novi Vinodolski uspjelo gotovo nemoguće. Na natjecanju 
na kojem su nastupile ekipe koje su trenutačno među najboljima u Hrvatskoj, 
„Majstori s mora“ uspjeli su obraniti prvo mjesto osvojeno prošle godine i vratiti 
prijelazni pehar u Novi Vinodolski. Iz VZPGŽ-a u Karlovcu su još nastupili i DVD 
Sušak te DVD Kraljevica.

Postolja i na 10. Kupu Grada Senja
Na 10. kupu Grada Senja, vatrogasnom natjecanju za pomladak i mladež, nastupilo 
je 20 odjeljenja iz pet županija. U kategoriji muškog pomlatka tri najbolja rezultata 
ostvarile su ekipe iz VZPGŽ-a: prvo mjesto pripalo je  DVD-u Kras, drugo DVD-u 
Klana, a treće DVD-u San Marino. U kategoriji ženske mladeži slavio je DVD Strmec, 
drugi je bio DVD Delnice, a treći DVD Ribarići. U najbrojnijoj kategoriji muške mla-
deži pobijedio je DVD San Marino, ispred ekipa iz DVD Delnice i DVD Josipdol.

 Velibor Topolovec

Karlovac – Novljani obranili naslov
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Vrijedna donacija razveselila vatrogasce DVD-a Veliki Jadrč

Svaki drugi pripadnik JVP-a Grada 
Rijeke – darivatelj krvi

Aktiv dobrovoljnih darivatelja 
krvi JVP-a Grada Rijeke i ove je 
godine održao četiri akcije pri-

kupljanja krvi. Kako ističe Vedran Bu-
torac, predsjednik Aktiva, sve su akcije 
imale dobar odaziv, a pored vatrogasa-
ca, krv su darivali i njihovi prijatelji, čla-
novi obitelji te drugi građani. Ukupno 
je prikupljena 171 doza krvi, a registri-
rano je i nekoliko novih darivatelja.
Podsjetimo, Aktiv dobrovoljnih dariva-
telja krvi JVP-a Grada Rijeke osnovan 
je prije 25 godina, tijekom kojih je pri-
kupljeno gotovo 6.000 doza krvi. Aktiv 
danas ima 68 članova, što znači da je 
gotovo svaki drugi pripadnik riječke 
postrojbe dobrovoljni darivatelj.

Slovenski vatrogasci donirali 
opremu DVD-u Veliki Jadrč

Uz potporu Gasilske zveze Čr-
nomelj, PVD Radenci je po-
četkom kolovoza donirao 

vatrogascima Velikog Jadrča 10 in-
tervencijskih vatrogasnih odijela. Re-
zultat je to dugogodišnje, vrlo dobre 
suradnje koju Vatrogasna zajednice 
Grada Vrbovskog ostvaruje s Gasil-
skom zvezom Črnomelj.
Sa slovenske strane vrijednoj dona-
ciji prisustvovali su: glavni zapovjed-
nik GZ-a Črnomelj Jože Vrščaj, tajni-
ca GZ-a Renata Kambič, sektorski 
zapovjednik Luka Šterk, predsjednik 
i zapovjednik PVD-a Radenci - Jure 
Špehar i Igor Vojnerac. Uz riječi za-

hvale, drage goste i prijatelje dočeka-
li su predsjednik i zapovjednik VZ-a 
Grada Vrbovskog - Zdravko Mihelčić 
i Mario Mužević, sektorski zapovjed-
nik Dorijan Mihelić, tajnik DVD-a Veli-
ki Jadrč Mario Vrbanac i ostali članovi 
tog društva.
Vatrogasna društva stacionirana uz 
rijeku Kupu (DVD Blaževci-Plemeni-
taš, DVD Lukovdol, DVD Severin na 
Kupi i DVD Veliki Jadrč s hrvatske 
strane, te PGD Stari trg, PGD Radenci, 
PGD Vinica i PGD Učakovci-Vukovci 
sa slovenske strane) surađuju već 
dugi niz godina. Ta se suradnja prije 
svega odnosi na međusobnu ispo-

Hvalevrijedne rezultate tog aktiva pri-
mijetila je i šira javnost, a svojevrsno 
priznanje njegovi članovi dobili su po-
četkom godine, kada je Butorac ime-
novan novim predsjednikom Savjeta 
dobrovoljnih darivatelja krvi Crvenoga 
križa Rijeke, dok je tajnik Frane Žudić 
izabran u njegov Izvršni odbor.

moć prilikom zahtjevnijih vatroga-
snih intervencija, u sklopu suradnje 
provode se i zajedničke vatrogasne 
vježbe, a također se osmišljavaju i 
zajednički projekti. Jedan takav, od 
strateške važnosti, upravo je u tijeku, 
a radi se o projektu spašavanja od 
poplava u dolini Kupe. Tijekom go-
dina, suradnja hrvatskih i slovenskih 
pograničnih vatrogasaca prerasla je 
i u istinsko prijateljstvo, pa slovenski 
kolege nerijetko pomažu hrvatskim 
i putem donacija potrebne vatroga-
sne opreme, baš kao što su to učinili 
i ovoga ljeta.

Zlatko Mihelčić

 V. Butorac i F. Žudić

Akcije darivanja održavaju se u prostorijama postaje Vežica
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V. Butorac i F. Žudić

30. obljetnica nastupa hrvatskih 
vatrogasaca na Međunarodnom 

vatrogasnom natjecanju u Berlinu
Hrvatsku predstavljalo 10 ekipa, među njima i vatrogasci PVJ-a Rijeka koji su 
osvojili srebrnu medalju.  Od osamostaljenja Republike Hrvatske do danas, to je 
jedini nastup neke ekipe iz VZPGŽ-a na tzv. Vatrogasnim olimpijskim igrama.

Potkraj studenog u Državnoj vatrogasnoj školu u Za-
grebu svečano je obilježena 30. obljetnica sudjelova-
nja hrvatskih vatrogasaca na 10. Međunarodnom va-

trogasnom natjecanju, održanom od 11. do 17. srpnja 1993. 
godine u Berlinu. Na tom prestižnom vatrogasnom događa-
nju nastupilo je 165 vatrogasnih odjeljenja iz 24 europske 
zemlje, a među njima i 10 odjeljenja sa 100 natjecatelja iz 
Republike Hrvatske. Bio je to povijesni nastup hrvatskih va-
trogasaca, prvi put pod hrvatskom zastavom.

Svečanost u Zagrebu: prijavak glavnom vatrogasnom zapovjedniku podnio 
trener vatrogasaca Zvonko Biškup

Riječka ekipa 1993...  ...i danas

Ponosni riječki junaci
U natjecateljskoj ekipi A kategorije tadašnjega PVJ-a Rijeka 
bili su: Dragan Golubić, Nenad Pleše, Loris Lencović, Marko 
Deranja, Goran Brljak, Zoran Rački, Teodor Zeoli, Robert Še-
pić, Marijo Radić i Robert Jelovica te voditelj Tomislav Miloš, 
trener – voditelj Rudolf  Kezele, pomoćnik Igor Hrelja i vozač 
Mladen Kuhar.     

S obzirom na uvjete u kojima su se pripremali za Državno 
natjecanje, potom i za nastup u Berlinu, dečki zaslužuju epi-
tet riječkih junaka. Prisjećajući se tih davnih dana, svi su se 
složili da se njihov uspjeh temeljio na velikom entuzijazmu 
i upornosti. - Iskreno, kada smo se pripremali za nastup na 
Državnom natjecanju u Varaždinu (1992.), prvom od osa-
mostaljenja Republike Hrvatske, malo je tko vjerovao u naš 
uspjeh, čak su nas i kolege iz postrojbe gledali s nevjericom. 
Bila su to teška, ratna vremena, no, mi smo ipak, s mnogo 
poleta, volje i elana predano vježbali i pripremali se za Va-
raždin. Tamo smo postali državni prvaci, što nam je osigu-
ralo put u Berlin, prisjetili su se članovi ekipe, jedinstveni u 
ocjeni berlinske “avanture”. - Bio je to za nas izniman do-
gađaj i tih sedam dana provedenih u Berlinu pamtit ćemo 
zauvijek. U Berlin smo krenuli bez potrebnih informacija o 
tome što nas sve tamo čeka, ali s još većom željom i entuzi-
jazmom, tako da dok su druge ekipe iz Hrvatske na taj dugi 
put sa sobom nosile hranu i piće, mi smo ponijeli vatroga-
sne cijevi i mlaznice, da bismo u Berlinu mogli vježbati za 
nastup, ističu članovi riječke ekipe. 
Zauvijek će pamtiti dogodovštine iz Berlina, kojih nije ne-
dostajalo, pa ni onih ne baš ugodnih, kada su zalutali na 
ulicama Berlina, ostali bez goriva ili kada im se, primjerice, 
pokvario autobus na povratku kući. Uspješno su se nosi-
li i sa skromnim budžetom koji su imali, pa su se tako sa 
smijehom prisjetili kako su međusobno sakupljali novac za 
prateće članove riječke ekipe, kako bi mogli platiti noćenje 
u nekom hotelu, budući da oni nisu mogli biti smješteni s 
natjecateljima. U jednom trenutku, saznavši da je u Makar-
skoj izbio veliki šumski požar, razmišljali su čak o prijevre-
menom povratku kući, kako bi “dali ruku” kolegama gasite-
ljima. - Unatoč svim tim peripetijama, u Berlinu smo osvojili 
srebro te smo se sretni i ponosni vratili doma, ističu članovi 
te povijesne ekipe.         
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Emotivno ozračje
Proslavi u Zagrebu, među ostalima, nazočili su i glavni va-
trogasni zapovjednik Slavko Tucaković, počasni predsjednik 
HVZ-a dr. Franjo Gregurić, predsjednik Odbora za vatroga-
sna natjecanja i zamjenik predsjednika Predsjedništva HVZ-
a za kontinent Nedeljko Vukalović, predsjednik Vatrogasne 
zajednice Sisačko-moslavačke županije i sudionik natjecanja 
u Berlinu Mijo Brlečić, ravnateljica Državne vatrogasne ško-
le Ljerka Kopričanec Matijevac te trener vatrogasaca koji su 
nastupili na natjecanju u Berlinu Zvonko Biškup. Svi su se 
složili da je reprezentacija bila vrlo homogena, ponosna što 
predstavlja domovinu u teškim, ratnim vremenima te da 
je položila temelje za sve buduće uspjehe koje su hrvatska 
odjeljenja postigla na tim natjecanjima. - Pozdravljam vas 
u ime 150.000 ponosnih članova hrvatske vatrogasne orga-
nizacije. To je naša velika obitelj, utemeljena na zajedništu 
koje nas i čini tako uspješnima. Vaš nastup u Berlinu dio je 
naše bogate povijesti, a ta nas je povijest dovela gdje smo 
danas, a govori i o našoj budućnosti. Generacije vatrogasa-
ca zaslužne su za izgradnju naše vatrogasne obitelji, one su 
i jamac budućnosti. Emocija koja nas je tada vodila, koja nas 
i danas vodi, ključ je našeg uspjeha i hvala vam na tome, 
kazao je Tucaković.  Duga tradicija nastupa na 

Vatrogasnim olimpijskim 
igrama
Hrvatski vatrogasci imaju dugu tradiciju sudjelovanja na 
Vatrogasnim olimpijskim igrama, u organizaciji Međuna-
rodnog udruženja vatrogasnih i spasilačkih službi (CTIF). 
Hrvatski vatrogasci su u sklopu jugoslavenske reprezenta-
cije nastupili na prvom natjecanju u Bad Godesbergu 1961. 
godine. Karlovac je 1966. godine bio domaćin 3.Međuna-
rodnog natjecanja vatrogasaca, a Varaždin 13. međunarod-
nog natjecanja vatrogasaca i 15. Međunarodnog natjecanja 
vatrogasne mladeži 2005. godine. Najveći uspjesi hrvatskih 
vatrogasaca ostvareni su na prošlogodišnjem natjecanju u 
Celju, kada je iz Hrvatske nastupilo čak 200 natjecatelja.
Naposljetku podvucimo: odlaskom u Berlin prije 30 godina, 
riječki natjecatelji “bacili su rukavicu” natjecateljskim ekipa-
ma iz cijele Vatrogasne zajednice PGŽ-a. Na njima je da pri-
hvate izazov i pokušaju ga nadmašiti. Zasad to još nikome 
nije uspjelo.

Slavko Gauš – počasni građanin 
Brod Moravica

Slavko Gauš, predsjednik Vatroga-
sne zajednice PGŽ-a, od sredine 
kolovoza počasni je građanin opći-

ne Brod Moravice. Laskava titula dodije-
ljena mu je za Dan Općine, za nesebičan 
doprinos razvoju lokalne zajednice, oso-
bito na planu vatrogastva.  

- Iznenadila me ova nagrada, nisam to 
očekivao, iako zaista dugi niz godina 
imam jako dobre osobne kontakte s 
Brodmoravičanima, osobito njihovim 
vatrogascima i općinskim čelnicima. U  
malim sredinama, poput Brod Moravica, 

ti kontakti su uvijek nešto više od pukog 
profesionalizma i prerastaju u prijatelj-
ski odnos. Naša vatrogasna organizacija 
pomaže vatrogastvo u svim lokalnim za-
jednicama na području naše županije, ali 
prema ovako malim sredinama  uvijek se 
razvija posebna empatija i čine dodatni 
napori da im se pomogne. Hvala našim 
prijateljima iz Brod Moravica što su to 
prepoznali, a ovo priznanje doživljavam 
kao nagradu cijeloj našoj županijskoj va-
trogasnoj zajednici, kazao je Gauš.

S. Gauš

Berlin, 1993.

Nastup riječke ekipe

U znak iskrene zahvalnosti, svim sudionicima natjecanja u 
Berlinu HVZ je dodijelio diplome, a natjecateljskim odjelje-
njima i posebne plakete.
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Sudionici druženja u Kupjaku

Lyn i njezin vodič S. Surina

Dan ispunjen raznim aktivnostima

Susret vatrogasnog 
pomlatka Kupjaka i 

Njivica

Ulaganje u vatrogasni pomladak 
ulaganje je u vatrogasnu bu-
dućnost. To jako dobro znaju 

u DVD-u Kupjak i DVD-u Njivice pa su, 
pored rada s djecom u vlastitim druš-
tvima, otišli i korak dalje. Dva društva 
već godinama razvijaju prijateljske od-
nose i suradnju, međusobno se poma-
žu, osmišljavaju zajedničke aktivnosti, 
a jedna takva je i ovogodišnji susret 
njihovih najmlađih članova, održan 
potkraj kolovoza u Kupjaku.
Na druženju ispred vatrogasnog doma 
DVD-a Kupajk okupilo se 30-ak djece 
iz Njivica i desetak iz Kupjaka, zajedno 
s njihovim voditeljima. Dan ispunjen 
uzbuđenjima i dječjim smijehom, obo-
gaćen je vatrogasnim igrama, zajednič-
kom vježbom s brentačama, ali i grani-

čarom, nogometom i drugim rekreativ-
nim aktivnostima.

- Na natjecanjima vatrogasnog pomlat-
ka, prije nekih 15-ak godina, usposta-
vili smo prijateljske odnose s DVD-om 
Njivice s otoka Krka. Od 2011. godine 
te smo odnose produbili, međusob-
nim susretima na našim godišnjim 
skupštinama. Godine 2016. DVD Nji-
vice darovao nam je terensko vozilo 
Ladu Nivu. Zahvaljujući suradnji naših 
društava, razvila su se mnoga iskrena 
prijateljstva, a bome i ljubavi, ističe za-
povjednik DVD-a Kupjak Igor Špoljarić, 
te dodaje: - I ovaj susret našeg vatro-
gasnog pomlatka bio je vrlo uspješan i 
nadamo se da će postati tradicionalan, 
istaknuo je Špoljarić.

Tužni oproštaj 
K-9 obitelji od 
kujice Lyn

Dana 23. srpnja napustila nas je 
Lyn, vatrogasna potražna kujica 
koja je od početka stvaranja va-
trogasnih K-9 timova bila na svim 
potrebnim obukama, seminarima, 
vježbama, intervencijama. Lyn je 
sa svojim vodičem Sandijem Su-
rinom promovirala vatrogastvo 
širom Hrvatske, Slovenije, Italije, 
Austrije. Bili su specifičan par i ne-
razdvojni na brojnim putovanjima. 
Lyn je imala položene vatrogasne 
licencije za traženje i spašavanje 
u ruševinama, traženje i spašava-
nje u prirodi, traženje nestalih u 
lavinama, a vrhunac njezinog usa-
vršavanja bila je obuka za desanti-
ranje iz helikoptera. Sudjelovala je 
u brojnim akcijama spašavanja, a 
nije ju zaobišao niti potres u Petri-
nji. Za svoj predan desetogodišnji 
rad ove je godine dobila priznanje 
svog matičnog društva - DVD-a 
Kras-Šapjane.

Vodič Sandi Surina, inače profesi-
onalno zaposlen u JVP-u Opatija, 
nastavlja rad s vatrogasnim potraž-
nim psima, sada s kujicom Britom. 
Zahvaljujući svojoj dosadašnjoj 
mentorici Lyn, uvjereni smo da će 
Brita nastaviti Lyninim šapama i 
ostvariti jednako uspješnu potraž-
nu karijeru, na ponos cijele K-9 obi-
telji. 

Zoran Laslavić


